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Kandidát – z lat. candidatus, oblečený do bílého roucha, od can-
didus, čistý, je konkrétní člověk – fyzická osoba (někdy jím může
být organizace či instituce), který se buď sám uchází o nějakou
funkci, členství anebo jehož k tomu navrhují jiní…  

Zdroj: Wikipedie 

Mílovými kroky se přibližují komunální nebo také často nazý-
vané a občany nejvíce sledované obecní volby. Kandidují politic-
ké strany, nezávislí kandidáti, sdružení nezávislých kandidátů.
Možná zrovna Vy se právě ještě teď rozhodujete, zda kandidovat,
či ne. Jde o důležité osobní rozhodnutí v životě každého jednot-
livce. Spoluobčané vám svěří do rukou „osud“ své obce na další
čtyři roky. Někteří budete zvoleni opakovaně, někteří se zařadíte
mezi nováčky. Všichni kandidující by si měli ujasnit, proč kan-
didují a čeho chtějí v obecní samosprávě dosáhnout. Musí vzít na
vědomí a zvážit fakt, že pozbydou velkou část svého osobního
volna, pokud chtějí roli zastupitele pojmout opravdově, s veške-
rou zodpovědností vůči svým voličům. Mylná je představa
o pouhé účasti na několika veřejných zasedáních v roce. Od
zastupitelů se očekává aktivní práce ve výborech a komisích, pří-
padně jiná aktivita v dobrovolných strukturách obce. Zastupiteli
budete celých čtyřiadvacet hodin, sedm dní v týdnu, měsíce, čty-
ři roky.

Posláním zastupitele je pečovat o rozvoj obce, v případě Kame-
nice deseti osad rozprostírajících se na třech katastrálních úze-

mích, a uspokojovat potřeby občanů. Zní to jako pouhopouhá frá-
ze. Vše samozřejmě závisí na možnostech daných obecním roz-
počtem a platnou, mnohdy diskutabilní legislativou. Jako člen -
členka zastupitelstva se budete podílet na rozhodování o tom, za
jakých podmínek a za kolik peněz se bude moci udělat to či ono.
Jsou často vedena nekonečná, nelehká až úporná jednání. Největ-
ší zodpovědnost následně padá na hlavu vedení obce – osobu sta-
rosty. Zaměstnanci obecního úřadu a ostatních organizací obce by
pak měli najít zákonnou cestu, jak vámi stanovené cíle a úkoly
postupně uskutečňovat. 

Co například spadá pod správu obce? Na prvním místě rozvoj
obce (příprava projektů, získávání dotací, výběrová řízení; strate-
gické plánování, územní a regulační plánování); hospodaření
s majetkem obce; zajištění veřejného pořádku a bezpečnosti
v obci; sociální a zdravotní problematika; školství; kultura; péče
o životní prostředí; zajištění veřejné dopravy aj. 

Naplnit všechny role zastupitele není vůbec jednoduché, mnoh-
dy jde o nevděčnou roli. Nemůžete uspokojit všechny potřeby,
náměty a návrhy občanů. Podaří-li se Vám to však aspoň částeč-
ně, stanete se v obci přirozenou autoritou. 

Kandidujícím ze všech politických stran, hnutí a sdružení i jed-
notlivým kandidátům přeji, aby získali důvěru od svých voličů
a do patnáctičlenného zastupitelstva obce Kamenice byli zvoleni
ti nejdůvěryhodnější a nejlepší z nejlepších. 

Jana Havlíčková

ÚVODNÍK

Volby do zastupitelstev obcí
se budou konat 

v PÁTEK 10. října 2014
a v SOBOTU 11. října 2014

Volební stranou podle zákona o volbách do zastupitelstev obcí mohou
být registrované politické strany a politická hnutí, jejichž činnost nebyla
pozastavena, a jejich koalice; nezávislí kandidáti, sdružení nezávislých
kandidátů nebo sdružení politických stran nebo politických hnutí a nezá-
vislých kandidátů.

Volební strany mohou podávat kandidátní listiny registračnímu
úřadu do ÚTERÝ 5. srpna 2014 do 16:00 hodin. Registrační úřad pro
obce Kamenice, Křížkový Újezdec, Radějovice, Kostelec u Křížků
a Sulice je Obecní úřad Kamenice.  

Nezávislí kandidáti a sdružení nezávislých kandidátů budou přikládat ke
kandidátní listině podpisové archy.  

Počet podpisů na peticích dle § 21 odst. 4 zákona č. 491/2001 Sb., v plat-
ném znění:

OBEC NEZÁVISLÝ SDRUŽENÍ
KANDIDÁT NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ

Kamenice 128 299
Křížkový Újezdec 11 15
Radějovice 18 26
Kostelec u Křížků 25 42
Sulice 64 112
Obecní úřad doporučuje, aby na podpisových arších byly opravdu pod-

pisy osob trvale hlášených v obci. Registrační úřad bude kontrolovat byd-
liště podle údajů uvedených v základních registrech. 

V zářijovém čísle Zpravodaje z Kamenice bude mít každá volební
strana vymezenou jednu stranu. Uzávěrka zpravodaje je ve středu 20.
srpna 2014.

Veškeré informace o volbách do zastupitelstev obcí naleznete na strán-
kách Ministerstva vnitra ČR www.mvcr.cz pod heslem INFORMAČNÍ
SERVIS  - odkaz VOLBY – VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ.

Jana Havlíčková, OÚ Kamenice, 
havlickova@obeckamenice.cz

■ Ráno dne 20. června 2014, Těptín: Majitel jednoho z domů
zjistil, že v noci mu neznámý pachatel v době jeho spánku
odcizil dvě peněženky, notebook a další věci v hodnotě vyšší
než 30.000 Kč.

■ V období od 25. května do 19. června 2014 došlo k vloupání
do garáže u chaty na Ládví, kdy neznámý pachatel po odstra-
nění visacího zámku odcizil dva motocykly a další věci za
téměř 50.000.- Kč.

■ K vloupání do chaty ve Skuhři došlo v době od 8. do 9. června
2014 poté, co neznámý pachatel rozbil skleněnou výplň okna,
následně prohledal chatu a odcizil jízdní kolo, čímž způsobil
škodu za 15.000 Kč.

■ K vloupání do garáže u chaty ve Skuhři došlo mezi 2. až 8.
červnem 2014. Pachatel po vypáčení vrat odcizil motorovou
pilu, vrtačku, brusku a další nářadí, čímž způsobil škodu za
více než 30.000.- Kč.

■ V době mezi 1. až 7. červnem 2014 došlo u chaty v Těptíně
ke krádeži měděných a pozinkovaných lemů z podezdívky,
čímž majiteli byla způsobena škoda přesahující 5.000.- Kč.

■ Během noci z 5. na 6. června 2014 došlo ke krádeži vozidla
Ford, které bylo zaparkováno u OD Billa.

■ Pouhých 10 minut stačilo dne 3. června 2014 neznámému
pachateli, který využil nepozornosti řidiče. Z vozidla ve Struha-
řově, které nebylo řádně zajištěno, zloděj odcizil motorovou pilu. 

■ Dne 29. května 2014 se podařilo zadržet 27letého muže z Pra-
hy, kterému bylo mimo jiné prokázáno i vloupání do rodin-
ného domu a chaty v Těptíně, kterých se dopustil krátce před
svým zadržením, kdy jen zde způsobil škodu v souhrnu za
téměř 60.000.- Kč. V současné době je stíhán vazebně. 

■ Dne 5. června 2014 se podařilo policistům OOP Kamenice
zadržet 38letého muže z Prahy, který má na svědomí nejmé-
ně 9 případů vloupání do objektů. Mimo jiné mu bylo proká-
záno i vloupání do chaty v Ládevsi a dále tři případy vloupá-
ní do chat v Těptíně. I tento muž je stíhán vazebně.
Připomínám tel. čísla na obvodní oddělení Policie ČR na

Nové Hospodě: 944 881 740 nebo mobil 725 961 501.
npor. Josef Schůt

Policie varuje – pozor na zloděje!
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Z jednání Rady obce Kamenice dne 26. května 2014

Ze zasedání Rady obce Kamenice dne 9. června 2014

Rada obce vzala na vědomí:

■ rozpočtové opatření č. 4/2014 schválené starostou obce. Jde
o transfer dotace pro ZŠ Kamenice

■ ukončení nájemní smlouvy Mgr. J. H. na byt v Ringhofferově
ulici ke dni 30. 6. 2014. Vyhlášeno výběrové řízení na pronájem
bytu.

■ podání návrhu k ukončení nájemní smlouvy nájemce restaurace
– Pizzerie Pepino k datu 30. 6. 2014.

Rada obce schválila:

■ podání žádosti o dotaci z Integrovaného operačního programu -
výzva č. 22 o poskytnutí podpory z Integrovaného operačního
programu, oblasti intervence 2.1 – Zavádění ICT v územní veřej-
né správě. 

■ vypracování studií jako podkladu pro doplnění a úpravu doku-
mentace firmy VPÚ DECO a.s. na akce: 1. křižovatka II/107:
Ringhofferova – Kalinová – Jednosměrná; 2. křižovatka II/107:
Ringhofferova – K Lukám; 3. Křižovatka II/107: Ringhofferova
– Kostelecká. Jde o dopracování řešení křižovatek firmou
AMOK, zast. Ing. Petrem Novotným.

■ vypracování projektové dokumentace pro stanovení dopravního
opatření ve Struhařově - v úseku od ulice Studená po ulici Sle-
pá/Slunečná). Zpracovatel firma AMOK, zast. Ing. Petrem
Novotným. 

■ výsledek výběrového řízení na veřejnou zakázku „Modernizace
školní jídelny – vybavení konvektomatem“ – vítězná firma TeS,
spol. s r.o., Chotěboř, cena 298.025,- Kč +DPH

■ uzavření smlouvy o smlouvě budoucí na zřízení věcného břeme-
ne služebnosti na zaústění uliční vpusti do kanalizace v majetku
společnosti IMOS Invest s.r.o. na pozemcích parc. č. 291/5

a parc. č.291/8, oba v k. ú. Štiřín se společností IMOS Invest
s.r.o., a budoucím povinným z věcného břemene služebnosti
obcí Kamenice. Uzavření smlouvy je potřebné pro plánovanou
výstavbu chodníku v Jednosměrné ulici.

■ uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene - služebnosti mezi
Obcí Kamenice a ČEZ Distribuce, a.s., č. sml. IV-12-6015769/1
– Těptín, Topasová – kNN.

■ výsledek výběrového řízení na veřejnou zakázku „Okružní kři-
žovatka Čakovice – Těptín (č. III/1052 – č. II/107)“ – vítězná fir-
ma BESTFIVE, s.r.o., cena 724.300,- Kč +DPH

■ přerušení provozu MŠ Kamenice od 14. 7. 2014 do 15. 8. 2014.

■ na návrh Komise pro sport a kulturu příspěvky: Klub žen 10.000
Kč; Judo Club Kamenice, o.s. 15.000 Kč na Judo Cup Kameni-
ce 3. ročník; Mažoretky Kamenice příspěvek 8.000 Kč na
Národní šampionát mažoretek – zemské kolo Strakonice; SDH
Těptín 15.000 Kč na oslavy 110 let od založení SDH Těptín. 

■ žádost L. K., Kamenice o přidělení obecního nájemního bytu
v Truhlářské 855 od září 2014. V bytě budou nejprve provedeny
opravy.

■ uzavření nájemní smlouvy s organizací Junák - svaz skautů
a skautek ČR, středisko Kamenice, IČ 61664685, za účelem zří-
zení stavby „Klubovna Junák“ dle projektové dokumentace na
pozemku parc. č. 653/8 v k.ú. Těptín, vzniklého oddělením od
pozemku parc. č. 653/1 v k.ú. Těptín na základě geometrického
plánu č. 1541-8019/2014 vypracovaného Ing. T. M., a to na dobu
pětadvaceti let. Nájemné bude činit jednorázově 25 Kč. 

Rada pověřila starostu zadáním jednoduché architektonické stu-
die na uspořádání prostoru před budovou OÚ - parkovací místa, pás
pro možnost stánkového prodeje, zákaz vjezdu nákladních automo-
bilů, případné zjednosměrnění.    

Rada obce vzala na vědomí:

■ registraci akcí: „Oprava propustků na Kosteleckém a Karmínov-
ském potoku“; „Oprava bezpečnostního přelivu a propustku
z Křísovského rybníka“; „Obnova odvodnění podél ulice
K Dubu“; „Oprava čtyř poškozených propustků (ulice Táhlá,
U Čížků, Lesní, Všedobrovický rybník)“.

■ schválení dotace pro hasiče ve výši 200 tisíc Kč na „Obnovu
výzbroje – dýchací techniky“ z fondu hasičů Středočeského kraje. 

■ nepřiznání dotace k projektu „Rekonstrukce a výstavba autobu-
sových zastávek v obci Kamenice“ z ROP Střední Čechy.

■ vyjádření Osadního výboru Všedobrovice a Štiřín k akci „Stav-
ba chodníku Všedobrovice“ a souhlas se stavbou varianty č. 1
(výstavba chodníku u zastávky v definitivní podobě) a pověřuje
starostu vypsáním veřejné zakázky a stanovením komise pro
otevírání obálek a hodnocení zakázky.

■ novou členku Komise pro sport a kulturu Bc. Markétu Kopec-
kou, DiS.

■ žádost manželů C. z lokality Ládví – Kojetín o možnost zprů-
jezdnění druhé poloviny komunikace p. č. 468/9 k. ú. Ládví.
V této souvislosti je nutné znát finanční náklady na její zpro-
voznění.

Rada obce schválila:

■ žádost Mgr. E. M. o přidělení obecního bytu v objektu Základní
školy Kamenice. Radní schvalují uzavření nájemní smlouvy na

obecní byt v Ringhofferově ulici od 1. 7. 2014 do 30. 6. 2016. 

■ smlouvu o zřízení věcného břemene mezi Obcí Kamenice
a RWE GasNet, s.r.o. a investorem panem F. F., lokalita -
Kamenice, ulice Kaštanová, zřízení věcného břemene pozem-
kové služebnosti k pozemku KN 462/6 v k. ú. Těptín, ulice Kaš-
tanová.

■ cenovou nabídku Ing. Petra Šarmana, Projekce a inženýring,
Přerov, na vypracování projektové dokumentace pro výběr zho-
tovitele na objekty poškozené živelními událostmi: sanace sva-
hu podél ulice Lesní, mezi částmi Ládví a Ládeves; oprava pro-
pustku pod ulicí Jílovská a propustku na Skuheřském potoce;
oprava propustku na Karmínovském potoce.

■ cenovou nabídku Ing. Karla Kruckého, Pardubice na vypracová-
ní projektové dokumentace pro získání stavebního povolení, pro
výběr zhotovitele na objekty poškozené živelními událostmi:
oprava bezpečnostního přelivu z Křísovského rybníka, oprava
propustku v Lesní ulici; oprava propustku z požární nádrže pod
ulicí Táhlá; oprava propustku mezi rybníky Bahenský a U Číž-
ků; oprava propustků z Křísovského rybníka pod Ringhoffero-
vou ulicí; oprava propustků na Kosteleckém potoku; oprava
dešťového svodu podél ulice K Dubu; oprava koryta bezpečnost-
ního přelivu Štiřínského rybníka.

■ žádosti M. B. o prodloužení nájemní smlouvy na byt č. 10 v Tru-
hlářské 855 do 30. 9. 2014 a M. T. o prodloužení nájemní smlou-
vy na byt č. 5 v Truhlářské 855 do 30. 9. 2014.
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Z jednání Zastupitelstva obce Kamenice dne 18. června 2014
Zastupitelé schválili: 

■ účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni 31. 12. 2013
dle § 84 zákona č.128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve
znění pozdějších předpisů.

■ závěrečný účet obce za rok 2013 dle § 17 zákona č. 250/2000
Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění
pozdějších předpisů, včetně zprávy o přezkoumání hospodaření
obce za rok 2013 a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodaře-
ním obce, a to bez výhrad.

■ rozpočtové opatření č. 5 v roce 2014 v souladu s § 16 zákona
č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů
v platném znění.

■ dodatky č. 1 a č. 2 ke koncesní smlouvě „Provozování vodovo-
dů a kanalizací pro veřejnou potřebu obcí Kamenice, Sulice,
Kostelec u Křížků, Křížkový Újezdec a Radějovice“.

■ záměr obce Radějovice odstoupit z koncesní smlouvy „Provo-
zování vodovodů a kanalizací pro veřejnou potřebu obcí Kame-
nice, Sulice, Kostelec u Křížků, Křížkový Újezdec a Radějovi-
ce“. Zastupitelé obce Kamenice pověřují Radu obce Kamenice
dojednáním výhodných podmínek po odstoupení Radějovic
z koncesní smlouvy pro obec Kamenici a další zúčastněné obce.
Starosta před vlastním podpisem Dodatku č. 3 ke koncesní
smlouvě bude informovat zastupitele.

■ potvrzuje rozhodnutí Rady obce Kamenice a schvaluje podání
žádosti o dotaci na akci „Nástavba ZŠ v Kamenici“ v rámci pro-
gramu „298213 – Podpora rozvoje a obnovy materiálně technic-
ké základny regionálních škol v okolí velkých měst“ se spoluú-
častí 30 %. Celkové náklady činí 42.721.887 Kč.

■ zřídili šestičlenný Osadní výbor Skuheř. Zastupitelstvo obce
Kamenice zvolilo předsedu OV Skuheř pana Filipa Grohmanna.

■ odkoupení pozemků od J. S., 251 68 Kamenice - parc. č. 232/9

(62 m2, komunikace); 242/30 (502 m2, komunikace); 841/3
(108 m2, komunikace) a 841/4 (55 m2, komunikace) o celkové
výměře 727 m2 v kat. území Těptín za cenu 10,- za m2, to je cel-
kem 7.270 Kč.

■ darování pozemku parc.č. 656/7 (62 m2, trvalý travní porost)
v kat. území Ládví od Ing. L. S. a Ing. V. S. Poplatek za návrh
na vklad do katastru nemovitostí uhradí Obec Kamenice.

■ záměr obce odkoupením celého pozemku nebo části pozemku
o výměře cca 105 m2 (součást chodníku v Jednosměrné) parc. č.
291/5 v k. ú. Štiřín od firmy IMOS Invest, s.r.o., se sídlem Tečo-
vice. 

Zastupitelé vzali na vědomí:

■ celoroční hospodaření Svazku obcí „Ladův kraj“ v roce 2013
a Závěrečný účet Svazku obcí „Ladův kraj“ za rok 2013 včetně
zprávy o přezkoumání hospodaření Svazku obcí „Ladův kraj“
v roce 2013 bez výhrad. Usnesení bylo schváleno na shromáž-
dění starostů v Říčanech dne 5. 6. 2014.

■ skutečnost, že se na základě veřejné výzvy k přihlášení se
k nalezené věci ze dne 16. 12. 2013 podle § 135 odst. 1 zákona
č. 40/1964 b., občanského zákoníku, v platném znění, po dobu
vyvěšení šesti měsíců k nalezeným věcem (k vlastnictví) nikdo
nepřihlásil. Součástí usnesení je výčet nemovitostí – jde o sochy,
kapličku, zvoničku, boží muka, pozemky pod artefakty apod. 

Zastupitelé pověřili:

■ starostu obce vyjednáváním cenové nabídky s P. V., předsedou
SBD Velké Popovice na odkoupení pozemku parc. č. 646/13
v k. ú. Těptín o výměře 502 m2. Na pozemku se nachází kopaná
studna a zděná vodárna s elektrickou přípojkou, která v minu-
losti sloužila pro zásobování bytových jednotek pitnou vodou.

■ odměny ředitelkám škol a vedoucí KC.

■ uzavření nájemní smlouvy na pronájem letního kina v prosto-
rách SK Kamenice s M. V. na dobu od 27.6.2014 do 31.8.2014
s určitými podmínkami. Radní zároveň souhlasí s konáním
dvou diskoték (na začátku a na konci sezóny), nájemce zajistí
veškerá pořadatelská a bezpečnostní opatření a zabezpečí
ochranu sportovišť. Diskotéka bude ukončena nejpozději ve
2.00 hodiny.

■ výstavbu přípojky nízkého napětí – Kulturní dům – stánky. Ze
tří nabídek byla vybrána nabídka firmy Elektroservis VV,
s.r.o. 

■ žádost Ing. P. D., člena výboru SVJ 16 a SVJ 17, Sídliště 1 17
a prodlužuje povolení užívání studen na pozemcích parc.č.
647/2 a 648 v k.ú. Těptín o jeden rok, tzn. do 30.6.2015.

■ nákup dvou kusů venkovních oboustranných hliníkových nástě-
nek. Budou umístěny před OC Billa a budou sloužit KC, spol-
kům apod.

■ žádost Č. J., Kamenice o zřízení vyhrazeného stání pro osobu
se zdravotním postižením. Zřízení vyhrazení parkovacího
místa bude vymezeno na dobu určitou od 1.7.2014 do
31.12.2015. 

■ podání žádosti o dotaci na akci „Nástavba ZŠ v Kamenici“
v rámci programu „298213 – Podpora rozvoje a obnovy materi-
álně technické základny regionálních škol v okolí velkých
měst“.

■ realizaci výstavby plotu u sportovního areálu SKK Kamenice

a pověřuje místostarostu zajištěním poptávkového řízení včetně
vlastní realizace.

Rada obce neschválila:

■ žádost V. S., Kamenice o nájemní byt v Truhlářské 855. V sou-
časné době není vhodný byt k dispozici. Je plánována oprava
dvou bytů v letních měsících.

■ žádost zmocněnce Bc. M. V., Praha 8 zastupujícího Ing. L. B.,
Lety, majitelku pozemku parc.č. 372/5 v k.ú.Těptín, radní
nevydávají závazné stanovisko k výstavbě rodinného domu
místo chaty evid.č. 2906, zároveň nevydávají závazné stano-
visko k výstavbě nového objektu pro rodinnou rekreaci. Ani
jedna varianta není v souladu s platným územním plánem.
V této lokalitě IR je možnost stávající rekreační objekt opravit.

■ nevydává souhlasné stanovisko ke stavbě studny pro územní
a stavební řízení. V současné době jde o nesoulad se stávajícím
územním plánem, bude možné zažádat si po změně územního
plánu. Žadatelka: J. J., Mníšek pod Brdy.

Rada obce pověřila:

■ referentku OÚ (silniční správní úřad) vyřízením stížnosti na
poškození soukromé cesty parc.č. 707/99 v k.ú. Těptín. Při stav-
bě objektu na pozemku parc.č. 707/114 v k.ú. Těptín došlo
k poškození této nezpevněné veřejné cesty. Obecní úřad vyzve
majitele pozemku parc.č. 707/114 v k.ú. Těptín k nápravě –
uvedení výše uvedené cesty do původního stavu.

■ Osadní výbor Všedobrovice a Štiřín, KOŽP připomínkováním
projektu Štiřínského parčíku. 
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Obec Kamenice ve spolupráci s VHS Benešov chystá zkušební pro-
jekt s bezdrátovým přenosem informací o spotřebě vody z vodoměrů.
Během léta a podzimu bude na cca 100 vodoměrech osazená malá
bezúdržbová anténa a na dvou místech v obci nové přijímače dat
z vodoměrů. Budeme zkoušet nový způsob sběru dat, který by měl
zvýšit komfort pro majitele nemovitostí - odpadnou návštěvy odečita-
telů vodoměrů - přinést nové služby, které mohou ušetřit vodu (např.
hlídání prasklé vody v době dovolené, protékající kohoutek nebo boj-
ler, přehled o okamžité i celkové vlastní spotřebě vody v grafech
a tabulkách i pro mobilní zařízení připojených na internet apod.).
Obec pak získá lepší přehled o ztrátách v potrubí nebo poruchách.
Pokud se zkušební provoz osvědčí, budeme hledat cestu, jak touto
technologií pokrýt celou obec a jak technologii využít pro měření
elektřiny nebo plynu. Pavel Čermák, 

starosta@obeckamenice.cz

VHF přijímač a GPRS
další přenos 
přijatých dat 

Radio VHF 
Transmission: 169 MHz  VHF  -  vysílač + 

vodoměr -bezdrá-
tový přenos

DOTACE V KAMENICI
Letos se s dotačními tituly roztrhl pytel
Požádali jsme o dotace na opravu různých můstků a propustků

poškozených loňskými povodněmi a uspěli jsme.  Jednalo se o opra-
vu 17 objektů, v celkové hodnotě skoro 25 mil. Kč. Nyní pro každou
akci dopracováváme detailní projektovou dokumentaci a poté bude-
me hledat dodavatele. Předpokládáme, že celková cena oprav bude
mnohem nižší než ta projektovaná. Spoluúčast obce je v u těchto
dotací 10% (Ministerstvo pro místní rozvoj) a 15% (Ministerstvo
životního prostředí). 

Dalším dotačním projektem, kde jsme uspěli, je projekt na opravu
kanalizace v sídlišti I. a II. Dojde tak na opravu nejstarších kanalizač-
ních řadů v celkové hodnotě cca 14 mil. Kč. Spoluúčast obce je 20%
a zbytek platí Ministerstvo zemědělství. Projektová dokumentace je
zpracovaná a budeme vypisovat výběrové řízení na dodavatele stavby. 

Podali jsme rovněž žádost o dotaci na zateplení třech obecních
budov na Ringhofferově náměstí (úřad, kulturní dům) a uspěli jsme.
Dotace zahrnuje zateplení fasády, výměnu všech starých oken, nové
zateplené střechy. Výše investice je téměř 17 mil. Kč a spoluúčast
obce je přes 7 mil. Kč (spoluúčast je vyšší, protože je nám z dotace
odečtena finanční úspora za energie za příštích 5 let a ta je znatelná).
Projektová dokumentace je dokončena a budeme vpisovat výběrové
řízení na dodavatele stavby.

Obdobně jsme požádali o dotaci na zateplení hasičárny na Těptíně
a i tam jsme uspěli. Celková hodnota projektu je 900 tis. Kč. Pro hasiče
jsme získali i drobnou dotaci na novou techniku – dýchací přístroje.

Požádali jsme o dotaci ze Středočeského kraje na výstavbu chodní-
ku od pošty směrem ke škole (ulice Jednosměrná), ale neuspěli jsme.
Stejně tak jsme u Středočeského kraje neuspěli se žádostí na obnovu
pěti autobusových zastávek. U stejného subjektu jsme neuspěli ani
s žádostí na opravu drobných historických staveb (křížky a sochy).

Uspěli jsme však se žádostmi v oblasti zeleně – z dotačních peněz
letos proběhne údržba lipové aleje v ulici Jednosměrná a kácení
a výsadba v ulici Jílovská (kaštanová alej). Budeme upravovat
parčík před zámkem ve Štiříně a dosazovat stromořadí na hrázi
rybníka. V oblasti zeleně jsme uspěli s projekty v celkové projekto-
vané hodnotě 6,8 mil. Kč (spoluúčast 25%).

Podali jsme žádost o dotaci na dostavbu krátkého úseku kanali-
zace v Ringhofferově ulici, mezi náměstím a křižovatkou v Olešovi-
cích. O stavbě za 2,4 mil. Kč zatím nebylo rozhodnuto. Tuto stavbu
považujeme za důležitou, protože krajský úřad plánuje rekonstrukci
povrchu této klíčové silnice a poté bude nežádoucí a zřejmě i nemož-
né do nového asfaltu zasahovat.

Naposledy jsme podali žádost o dotaci na financování zvýšení
kapacity základní školy v Kamenici. Projekt počítá se zvýšením
kapacity školní jídelny a vznikem 6 nových kmenových učeben
v nástavbě středního traktu školy (nad jídelnou).  Projektovaná cena

Pilotní projekt – moderní vodoměry

celé stavby je 40 mil. Kč. (spoluúčast obce je 30%). Pro tuto dlouho
diskutovanou stavbu dopracováváme realizační dokumentaci. Pokud
bude dotace přiznána, bude dokončena příští rok. 

Zcela čerstvou zprávou je pak úspěch při získání dotace z nadace
ČEZ na osvětlení přechodu přes hlavní silnici II/603 před školou
v Olešovicích. Dotace je ve výši 110 tis. Kč

Kde v tomto dotačním kolotoči stojí opravy našich
komunikací?   
Zabývali jsme se žádostmi o dotaci do dvou výzev, které se týkaly

obcí naší velikosti, ale po bližším zkoumání podmínek dotace se uká-
zalo, že při korektním posouzení jsme ani pro jednu z dotačních
výzev nesplňovali daná kritéria. Jedna výzva se týkala oprav po
povodních (peníze nebyly na vybudování nového asfaltového povr-
chu, pokud tam žádný předtím nebyl). Druhá výzva pak byla určena
na cesty, které by spojovaly obchody, pracoviště, poštu apod. s obyt-
nou zástavbou (tedy páteřní klíčové komunikace, které máme relativ-
ně v pořádku anebo jsou ve vlastnictví kraje). Výzva nebyla určena na
vybudování účelových komunikací uvnitř lokalit, které jsou určeny
čistě k bydlení. Ale právě lokality s rodinnými domy potřebuji nové
povrchy komunikací nejvíce a ani do jedné z uvedených výzev se
nehodily. Dotací do komunikací je jako šafránu a nelze na ně vůbec
spoléhat. Proto velmi vítáme i „dotace“ od těch majitelů nemovitostí,
kteří jsou ochotni na výstavbu „své“ cesty částečně přispět. Není to
znevýhodňování těch ostatních, kteří tuto „dotaci“ nyní nemohou
poskytnout. Obec musí přirozeně opravovat komunikace i bez dotací.
Je to jen otázka pořadí. Poraďte, jak vybrat tu, kterou máme udělat
letos, a tu, na kterou má dojít až za patnáct let? Důležitost většiny
účelových komunikací k rodinným domům je stejná. Nemáme tolik
peněz, abychom mohli slíbit opravu všech potřebných cest v průběhu
pár let. Každá cesta vybudovaná s přispěním státu, Evropské unie,
kraje nebo i místních obyvatel zkracuje čekací dobu na opravu těch
ostatních cest, které bude obec investovat zcela sama. 

Kromě dotovaných staveb, které v celkovém objemu budou i tak
velkou zátěží jak pro letošní rozpočet, tak pro rozpočet příštího roku,
musíme rezervovat finanční prostředky na investice, které jsou pro
Kamenici důležité, ale žádné dotace na ně neexistují. Souběh tolika
akcí je velmi náročný na přípravu, administraci i kontrolu, a proto byl
letos obecní úřad posílen o další schopnou pracovnici, paní Romanu
Spolkovou. 

Počítáme s tím, že budeme v tomto úsilí pokračovat a i nadále
maximálně využívat všechny vhodné dotační tituly. Věříme, že se
nám i nadále bude dařit získávat mimořádné finanční prostředky do
obecního rozpočtu tak, aby zlepšování infrastruktury obce mohlo
pokračovat rychlejším tempem. Pavel Čermák

starosta@obeckamenice.cz
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Naše obec recyklací starých spotřebičů výrazně přispěla 
k ochraně životního prostředí

Loni občané Kamenice odevzdali k recyklaci 346 televizí, 142 monitorů
a 11 318,94 kg drobného elektra.

Informace vycházejí ze studií neziskové společnosti ASEKOL, která pro
nás zajišťuje sběr a recyklaci vytříděných elektrozařízení. Stejně jako ve dvou
předchozích letech, i letos získala Kamenice certifikát vypovídající nejen
o přínosech třídění televizí a počítačových monitorů, ale také o významu sbě-
ru drobných spotřebičů. Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpětný
odběr elektrozařízení, i těch nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní dopad
na životní prostředí. 

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá,
že občané Kamenice odevzdáním starých nebo vysloužilých elektrospotřebi-
čů uspořili 348,44 MWh elektřiny, 20 932,79 litrů ropy, 1 430,39 m3 vody
a 9,96 tun primárních surovin.

Navíc jsme snížili emise skleníkových plynů o 70,29 tun CO2 ekv., a pro-
dukci nebezpečných odpadů o 289,70 tun. A to není málo. Pro srovnání: osob-
ní automobil vyprodukuje za rok provozu 2 tuny skleníkových plynů a jedna
čtyřčlenná domácnost průměrně ročně spotřebuje 2,2 MWh elektrické energie.

Proto si všichni, kteří zodpovědně třídí a přispívají tak k ochraně životního
prostředí, zaslouží obrovský dík.

Oslavy výročí 110. let založení Sboru dobrovolných hasičů v Těptíně
Na sobotu 14. června 2014 byla v Těptíně naplánovaná významná

událost, a to oslavy k výročí 110 let od založení Sboru dobrovolných
hasičů Těptín. Slavnost začala v pravé poledne a hned na začátku
bylo sboru uděleno významné ocenění - Stuha III. stupně k Čestné-
mu praporu. Toto ocenění se uděluje sborům, které se dlouhodobě
aktivně podílejí na šíření dobrého jména Sdružení hasičů Čech,
Moravy a Slezka a ctí hlavní myšlenku hasičské obce. Je to jedno
z nejvyšších vyznamenání, kterého může sbor dobrovolných hasičů
dosáhnout. Stuhu k Čestnému praporu nám přijeli předat pánové
Lubomír Janeba (1. náměstek starosty Sdružení hasičů Čech, Mora-
vy a Slezska) a Oldřich Lacina (starosta Okresního sdružení hasičů
Praha-východ). Svojí podporu nám přišli vyjádřit i další hosté, jako
například starosta obce Kamenice Ing. Pavel Čermák. 

Ukázky práce hasičů
Po slavnostním úvodu oslav nastal čas pro ukázky hasičské práce,

o které jsme požádali i sousední sbory. Jako první ukázali své umění
dobrovolní hasiči Velké Popovice-Lojovice. Za pomoci plošiny z SDH
Jílové u Prahy provedli slaňování (jak starší, tak i nejmladší generace)
a záchranu osoby ve výšce. Protože správná narozeninová oslava má
mít i svá překvapení, tak těptínské hasiče překvapili členové Staré gar-
dy SDH Vranov v podobě ukázky zdolávání požáru v dávné historii. 

Po ukázce historie přišla na řadu ukázka práce v současné době -
simulovaná dopravní nehoda, u které zasahovaly všechny složky inte-
grovaného záchranného systému - SDH Dolní Jirčany, Městská poli-
cie Jílové u Prahy a Záchranná služba - Asociace samaritánů ČR. Při
této nehodě došlo k vyproštění zraněné osoby z havarovaného vozu
s následným ošetřením záchrannou službou, ke zklidnění spolujezd-

kyně v šoku a ke
zpacifikování agre-
sivního podnapilé-
ho řidiče hlídkou
městské policie.
I díky velmi poda-
řeným hereckým
výkonům figurantů
a profesionální
práci všech složek

integrovaného záchranného systému sklidila ukázka velký aplaus od
hojného počtu návštěvníků oslav. 

Jako poslední ukázka bylo předvedení práce mladých hasičů
z Těptína v podobě zdolání požáru dřevěné chaloupky. Naše děti se
předvedly v dobrém světle a můžeme na ně být právem hrdí. Jako
odměnu nejen pro naše děti byla na konci oslav vytvořena oblíbená
atrakce hasičských slavností - pěna, ve které se děti mohly důkladně
zmáchat. 

Oslavy se vydařily 
Během celého odpoledne si návštěvníci mohli prohlížet vystave-

nou techniku od sousedních sborů i od profesionálních hasičů ze sta-
nice v Říčanech a z Jílového u Prahy. Všem sborům, které nás pocti-
ly svou návštěvou a vystavily svou techniku, ještě jednou moc děku-
jeme. Několikrát během odpoledne byla také možnost prohlédnout si
zázemí hasičů z Těptína v hasičské zbrojnici. O doprovodný program
pro děti se postarala Lesní školka Plamínek. Úspěšnou tečkou oslav
a dalším narozeninovým dárkem od pana Heřmánka byl i koncert
skupiny Janeęs band, který se protáhl do pozdních nočních hodin.

Rozsáhlou sbírku fotek z oslav si můžete prohlédnout na našich
internetových stránkách www.hasiciteptin.cz -sdh-

Zpětný odběr a recyklace jednoho sta mobilních telefonů uspoří tolik energie, kolik spotřebuje moderní úsporná lednice za více než 4 roky
provozu.
Díky recyklaci jednoho notebooku dojde ke snížení spotřeby ropy, na kterou osobní automobil ujede téměř 100 kilometrů, nebo dojde
k úspoře 392 litrů pitné vody. Stejné množství se spotřebuje při 30 cyklech myčky nádobí.

Děkujeme, 

že re
cyklu

jete
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Chvála křoví
Označení „křoví“ je často chápáno jako výraz pro něco nepěkného,

nepatřičného. Je třeba tento názor změnit a obhájit právo křoví na exi-
stenci. V našem okolí se dosud vyskytují plochy, pokryté zapojeným
porostem křovin a mladých stromků, převážně z náletu. Toto křoví
vzniklo tam, kde léta nepůsobil člověk. Za 10 - 20 let vznikne křovis-
ko okolo 100 m2. Pak je to opravdu kvalitní křoví, vysoké 3 – 4 m,
uzavřené olistěním. Na zemi leží vrstva listí, tlející přirozeným způ-
sobem. Nachází se zde spousta brouků, motýlů, a různých bezobrat-
lých. Uprostřed křoví je neprostupná změť živých i uschlých větví,
znamenitě sloužících k hnízdění ptáků. Celek významně snižuje praš-
nost, produkuje kyslík, zvlhčuje vzduch a působí příznivě na okolní
klima. Křoví je prostě velmi významným prvkem ve městě i v kraji-
ně. Rozhodně významnější a zajímavější než sterilní městský trávník.
Zbytky křoví v městě a okolí by měly být chráněny před likvidací. 

Kdo a proč nemá křoví rád

Křoví má ovšem svoje zarputilé odpůrce a likvidátory. Tak třeba
zahradníky. Křoví si totiž roste, jak chce, bez zahradníků. Není vzor-
ně sestříhané a učesané, listí není shrabané a odvezené, není zde tráv-
ník vhodný k pravidelnému sekání, uschlé větve nejsou prořezávány.
Nejlepší je proto takové neukázněné křoví dokonale vyhladit. Vznik-
ne tak prostor pro novou výsadbu, založení trávníku, následnou údrž-
bu. Jistě ne zadarmo. 

Další protivník je stavbař. Křoví brání v práci – odstraní se, bez
obnovy. A také je křoví lákavý stavební pozemek. Co s takovým
zarostlým a užitek nepřinášejícím pozemkem? Vykoupit, změnit
územní plán – a zastavět. 

Dalším nepřítelem jsou rozvodné závody, které mají oprávnění
prořezat porosty na danou vzdálenost. Většinou však dochází k „pro-
řezu“ jednou za několik let a pěkně z gruntu - všechno až u země.
A je po křoví. 

Hodnotu křoví nelze vyčíslit penězi
V obcích je často prováděno mýcení křoví ve značném rozsahu.

Dochází k souběhu likvidačních prací od řady subjektů, někdy
i z dobrého úmyslu, většinou však z neznalosti, možná i ignorance.
Ubývá tak cenný biotop a s ním i mnoho živočichů. Další křoviska

však mohou tomuto smutnému osudu uniknout. Chce to jen změnit
přístup k těmto porostům, a účinně je chránit. Ostatně i nová vyhláš-
ka o ochraně dřevin a povolování jejich kácení* by tomu mohla
napomoci. Záleží jen na nás všech. Jiří Pánek

autor je členem Okrašlovacího spolku 
v Říčanech u Prahy

Pozn.red.: podle této vyhlášky je třeba žádat na obecním úřadě
o povolení ke kácení zapojeného porostu dřevin (tzv. křoví) o velikosti
nad 40m2 .            

V polovině června se konala další jedinečná přírodovědná vycház-
ka s panem profesorem Bucharem. Sešli jsme se v Těptíně u kapličky
a vydali se směrem ke Dlouhému rybníku. Pan profesor měl s sebou
svoji proslulou laboratoř – umělohmotný lavor, do kterého sklepával
z keřů nebo z listí na zemi nejrůznější broučky a pavouky a vysvětlo-
val nám, čím se od sebe liší a čím jsou zajímaví. A že zajímaví oprav-
du jsou, o tom ať nikdo nepochybuje. Tak například jsme se dověděli,
že pavouk skákavka má na rozdíl od ostatních pavouků velice dobrý
zrak. Viděli jsme také pavouka slíďáka, pavučinu pokoutníka nebo trá-
vově zelenou snovačku. Jana Zítková měla geniální nápad, protože si
z lesní školky Devětsil půjčila průhledné „přírodovědné“ kelímky
s lupou ve víčku a rozdala je přítomným dětem. Děti pak běhaly, sbí-
raly do kelímků mouchy, brouky a pavouky a vracely se za panem pro-
fesorem s prosbou o určení. Díky tomu jsme například také zjistili, že
u Dlouhého rybníka žije poměrně vzácný hmyz s názvem strumičník
zlatooký, jehož křídla vypadají jako černá krajka. 

Děkujeme panu profesorovi za možnost nádherně stráveného
sobotního dopoledne a těšíme se na další vycházku. 

Lucie Moučková

Přírodovědná vycházka s panem profesorem byla skvělá – jako vždycky

Prořez dřevin
Obecní úřad oznamuje, že v průběhu následujících měsíců bude

prováděn prořez dřevin, jejichž větve zasahují ze soukromých
pozemků nad veřejná prostranství a zamezují rozhledu nebo průjez-
du (zejména při odvozu odpadu).

Šárka Valášková, referent pro životní prostředí

Poděkování 
Obec Kamenice děkuje manželům Urbancovým ze Struhařova

za zkrášlení rybníčka v „esíčku“ v Olešovicích.
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Bůh: Franto, ty víš všechno o zahradách a přírodě, co se to děje tam
dole v USA? Co se to stalo pampeliškám, fialkám, sedmikráskám
a těm dalším věcem, které jsem před věky vysázel? Měl jsem per-
fektní bezúdržbovej zahradní plán. Ty rostliny rostly v jakékoliv
půdě, vydržely sucho a hojně se samy množily. Nektar z dlouhotrva-
jících květů přitahoval motýly, včely a hejna zpěvných ptáků. Oče-
kával jsem tedy, že už uvidím krásné zahrady plné barev a květů. Ale
všechno, co vidím, jsou zelené fleky...
Sv. František: To všechno ten kmen, který se tam usadil, Pane.
Říkají si Příměšťáci. Začali říkat tvým květinám „plevel“, ze všech
sil je hubí a nahrazují trávou.
Bůh: Trávou? Ale to je tak nudné! Není to barevné. Nepřitahuje to
včely, motýly, ani ptáky, jenom ponravy a žížaly. Je to citlivé na tep-
lotní změny. Chtějí tihle Příměšťáci opravdu aby tam rostla tráva?
Sv. František: Očividně, Pane. Podstupují při jejím pěstování velké
utrpení. Začnou každé jaro hnojit a hubí všechny ostatní rostliny, kte-
ré se v trávníku objeví.
Bůh: Jarní deště a teplé počasí pravděpodobně způsobuje, že tráva
roste opravdu rychle. To musí být Příměšťáci velice štastní.
Sv. František: Vypadá to, že ne, Pane. Jakmile trochu povyroste,
sekají jí někdy i dvakrát do týdne.
Bůh: Oni jí sekají? Suší jí jako seno?
Sv. František: Nikoliv, Pane. Většina z nich jí hrabe a dává do pytlů.
Bůh: Do pytlů? Proč? Je to cenné? Prodávají to?
Sv. František: Ne Pane, právě naopak. Platí za odvoz.
Bůh: Tak počkej chvilku: Oni to hnojí, aby to rostlo, a když to ros-
te, tak to sekají a platí za to, aby se toho zbavili?
Sv. František: Ano Pane.
Bůh: Tihle Příměšťáci musí cítit velkou úlevu v létě, když vypínáme
déšť a zapínáme horko. To dozajista zpomalí růst trávy a ušetří jim to
hodně práce.

Sv. František: Tomu nebudete věřit, Pane! Když tráva přestane růst
tak rychle, vytáhnou hadice a platí ještě více peněz za zalévání, aby
mohli pokračovat v sekání a odvážení.
Bůh: Děsnej nesmysl! Alespoň že si nechali nějaké stromy. To bylo
ode mne geniální, musím se pochválit. Stromům narostou na jaře lis-
ty pro krásu a letní stín. Na podzim opadají a vytvoří přirozenou
pokrývku, aby zadržely vláhu v půdě a chránily tak stromy a keře.
Navíc se rozloží na kompost, aby obohatily půdu. Je to přirozený
cyklus života.
Sv. František: Raději si sedněte, Pane. Místo toho je Příměšťáci hra-
bou na velké hromady a platí za jejich odvoz.
Bůh: To není možné!! A co dělají, aby chránili kořeny stromů a keřů
před mrazem, a aby udrželi půdu vlhkou a nespečenou?
Sv. František: Po tom, co vyhodí listy, kupují něco v igelitových
pytlích, co se nazývá mulč. Přivážejí to domů a rozsypávají to na
místo listů.
Bůh: A odkud tento mulč berou?
Sv. František: Oni kácí stromy a rozemelou je, aby tento mulč vyro-
bili.
Bůh: Dóóóst!!! Už na to raději nechci myslet. Svatá Kateřino, ty máš
na starosti kulturu. Jaký film je na programu dnes večer?
Sv.Kateřina: „Blbý a blbější“ Pane. Je to opravdu hloupý film o ...
Bůh: To je OK, klidně to pusť. Myslím, že jsem o tom už slyšel od
Františka.

Převzato z knihy Jaroslava Svobody Kompletní návod k vytvoření
ekozahrady a rodového statku, vydavatelství Smartpress

Poznámka: Pokud si v první řádce místo „ v USA“ dosadíte třeba
„v Kamenici“, myslím, že rozdíl nebude žádný… 

Ve Struhařově se podařilo
zachránit sovu

V půli května
našla malá Lucie ze
Struhařova při
vyjížďce na koni
v lese u Všedobrovic
zcela opuštěné mlá-
dě sovy, pravděpo-
dobně puštíka obec-
ného. Spolu
s maminkou se roz-
hodly mládě zachrá-
nit a kontaktovaly
záchrannou stanici
pro živočichy. Mládě
však bylo v takovém
stavu, že pracovníci stanice jeho převoz nedoporučili.
Bylo nutné najít někoho, kdo by se pokusil o jeho
záchranu a ujal se ho. Bylo totiž zřejmé, že i kdyby
mládě přežilo, nebude už nikdy schopné samostatné-
ho života ve volné přírodě.

Nakonec se našel „adoptivní rodič“. Sovičku se mu
podařilo opravdu zachránit - doslova vypiplat, což
mohla na vlastní kůži zakusit i nálezkyně Lucka.

Na snímku je se sovou, kterou se zrovna pokouší
naučit létat.

Lucii i nejmenovanému zachránci, který nyní pracu-
je na nové voliéře pro zachráněnou sovičku, děkujeme.

Jednoho dne se Bůh zeptal Sv. Františka…   

Kácení ve Všedobrovicích 
V průběhu června došlo k pokácení 4 ks lip a 3 ks jírovce maďalu ve Všedob-

rovicích v blízkosti autobusové zastávky.
V rámci kontroly dřevin na obecních pozemcích byl v jarních měsících zjištěn

špatný zdravotní stav výše uvedených stromů. Vzhledem k jejich poloze (blízká
frekventovaná komunikace, autobusová zastávka), kde by případný pád větších
větví nebo celého stromu mohl způsobit škodu na zdraví nebo majetku, byl pro-
veden odborný znalecký posudek na tyto dřeviny. Tímto posudkem byla většina
z posuzovaných dřevin doporučena k okamžitému pokácení vzhledem k vážným
poškozením na korunách, kmenech i kořenech a z toho vyplývající nízké stabilitě
dřevin. Proto bylo vydáno povolení a k pokácení došlo v době vegetace. Občané
Všedobrovic byli za pomoci Osadního výboru obeznámeni s okolnostmi kácení. 

Jako náhrada za pokácené stromy bude v místě provedena výsadba obdobných
druhů dřevin. OÚ Kamenice
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Dětské hřiště na Valnovce
Ráda bych touto cestou poděkovala vedení obce za zhotovení dět-

ského hřiště na Ládví-Valnovce při Benešovské silnici u zastávky ve
směru na Benešov. Není sice velké, ale i tak nadšení a radost našich
třech ratolestí z nově otevřeného hřiště byla obrovská a děti teď vyža-
dují jeho pravidelnou návštěvu.

Kdyby bylo v budoucnu v možnostech obce jeho rozšíření, bylo by
to skvělé. Není třeba hned hřiště zvětšovat o plochu, ale další herní
prvky, jako třeba houpačka nebo houpadlo na pružině, by na dětském
hřišti určitě neměly chybět. 

Mám radost, že i v naší osadě Ládví, ač se zatím nepyšníme žád-
ným osadním výborem jako třeba v Těptíně nebo Všedobrovicích, se
našla parta dobrovolníků, kteří během několika jarních víkendů
v podobě úklidových a finálních prací nadšeně přispěli společnými
silami k dokončení hřiště. Moc za to všech zúčastněným sousedům
děkuji.

Slyšela jsem i názor, že hřiště je nevhodně situované u hlavní sil-
nice. Možná ne každý ví, že před 40 lety se v místech současného
dětského hřiště nacházelo sportovní hřiště, které si vybudovala
místní omladina a pravidelně se scházela při hraní sportovních her
(volejbalu, nohejbalu… ). Pevně doufám, že nové dětské hřiště
obnoví tradici a budou se na něm opět scházet sousedé, tentokrát se
svými dětmi, tvořit si tak nová přátelství a utužovat dobré soused-
ské vztahy, tak jako kdysi.

Michaela Pospíšilová z Ládví-Valnovky

Stojí to za váš čas?
Všichni jsme si zvykli nemít čas vůbec na nic. Sice pořád spěchá-

me, ale času se nám stále nedostává. Proč si ho potom krátit čin-
nostmi, které nás vlastně nezajímají? Nezajímat se o chod věcí veřej-
ných patří v naší zemi k naprostým samozřejmostem. Velmi nízká
účast při jarních volbách do Evropského parlamentu toho byla doko-
nalou symbolikou. Ano, netýká se nás to. Tato milosrdná lež sobě
samému jen svědčí o dokonalé ignoranci všeho kolem. Našli jsme
výmluvu, ale nikoliv důvod, proč odmítat spoluzodpovědnost za dění
kolem nás. Na podzim nás čekají volby do obecních zastupitelstev.
Budou se volit lidé, kteří budou ovlivňovat chod Kamenice. A to se
nás, obyčejných lidí, kteří žijí v tomto malebném koutu za Prahou,
rozhodně týká. 

Za dobu, co žiji a pracuji v Kamenici, se toho v této obci mnoho
událo. Něco se podařilo lépe, něco s menším úspěchem. Lidé ale čas-
to zapomínají a v myslích zůstane posledních pár měsíců, stěží pár
let či jedno volební období. Osobní rekapitulace je tedy namístě

hlavně před volbami, kdy nás,
občany, budou lídři politic-
kých/nepolitických stran bom-
bardovat informacemi, co
všechno se právě jim za ty čty-
ři roky povedlo.

Chci gratulovat všem, kdo
se na zlepšení života v naší
obci podíleli, ale… Zapátrej-
me ve své mysli a vzpomeňme si, ať už ti z osad vzdálenějších či pří-
mo z centra obce, opravdu je za co gratulovat? Skutečně se za
poslední čtyři roky udělalo mnoho pro blaho a příjemnější život nás
všech občanů Kamenice?

Znám mnoho lidí, kteří se již dnes snaží aktivně dělat něco pro
obec nebo aspoň pro svou osadu. Tyto lidi bych rád viděl ve vede-
ní obce a dal jim plnou důvěru. Vyberme takové obyvatele naší
obce, kteří chápou pozici zastupitele nejen jako práci, ale přede-
vším jako velkou odpovědnost a své poslání. Lidé, kteří dají do své
práce i kousek svého srdce. Kamenice je naším domovem a měli
bychom se snažit dělat z něj ideální místo, kde se bude dobře žít
všem. Stanovme si vysoké cíle a pokusme se je realizovat. Nečekej-
me na to, že změny přijdou samy, bez našeho přičinění, dělejme
změny my sami.

Volby do zastupitelstva jsou důležité o to více, že se přímo dotknou
našeho života nejen na čtyři roky, ale třeba na deset či více let.
Nebuďme lhostejní sami k sobě a zvolme si lidi, kteří chtějí pracovat,
chtějí změnit způsob myšlení obce. Zároveň tím dáme šanci našim
dětem, ať jsou hrdé na svou krásnou obec.

A co se týká toho nedostatku času, jak praví klasik, času nám není
dáno málo, jen ho mnoho poztrácíme. Takže je to na nás všech, jak
naložíme nejen se svým časem, ale i se svým okolím!

Stanislav Kalaš a Jana Miklasová

Je Slunečná skutečně správnou cestou k dobrým
cestám v Kamenici?
(Reakce na příspěvek z předminulého čísla Zpravodaje:)
Ve Zpravodaji č. 5/2014 jsme si mohli přečíst, jak je dobré a násle-

dováníhodné, když se obyvatelé ulice složí, aby finančně přispěli na
komunikaci a chodník ve své ulici. Je jasné, že si ho nezaplatí celý
sami, pouze přispějí obci na vybudování. 

Slunečná má opravdu možná výhodu v tom, že se v jedné ulici sešli
obyvatelé, kteří ke svým domům získali odpovídající přístupovou ces-
tu díky svým finančním příspěvkům. Můžeme jim jen gratulovat
k tomu, že se dokázali dohodnout mezi sebou vzájemně a následně
i s obcí. Ulice vypadá skutečně pěkně.

Rozhodně se ale nedomnívám, že toto je cesta k řešení problému
budování obecních komunikací. Obec má pečovat o blaho všech oby-
vatel, kteří jsou občany obce, nebo na jejím území vlastní nemovitost,
bez rozdílu. Má tedy umožnit přístup k běžnému standardu všem, ať
jsou movití, či mají do kapsy hlouběji, a tedy nemohou v žádném pří-
padě přispět obci na budování obecní infrastruktury. Nemyslím si
proto, že je dobré vytvářet dojem, že kdo je schopen přispět, „dosta-
ne“ chodník či jiný „benefit“ dříve, a kdo není, ostrouhá. Obec se má
především snažit dobře pracovat s dotačními tituly, aby z nich měli
prospěch všichni bez rozdílu. Myslím si také, že obec by měla o svých
snahách získat dotace různého druhu – i o úspěšnosti těchto snah -
občany detailněji informovat, třeba i na stránkách Zpravodaje. Pro
schopné úředníky je to jistě dobrá vizitka, či, chcete-li, pozitivní PR. 

Všem, kteří se teď nadechují, aby mne obvinili z návratu k socialis-
tickému rovnostářství, předem vzkazuji, že toto není otázka rovnostář-
ského odměňování lidí za práci. Toto je otázka rovných možností
všech občanů bez rozdílu. A to je velký rozdíl. Michaela Valentová

Z redakční pošty 
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7-8 2014 ze života předků

V minulých dvou dílech jsme se zastavili u kamenické kaskády ryb-
níků a podíváme se, jak to vypadalo v zátočinách Kamenického
údolí pod ní. Nyní se vydáme proti proudu tzv. Kosteleckého poto-
ka, druhého hlavního přítoku kamenických rybníků: do Skuhře , do
Pekelců (místo mezi Těptínem a Skalskem) a do Kostelce u Křížků.
Ve Skuhři se v dnešní době nalézají nedaleko od sebe tři větší ryb-
níky s názvy Velké a Malé Mejtko a Bahenský rybník. Je zajímavé
sledovat jednak jejich vznik (popřípadě předpokládanou dobu
vzniku) a jednak jaké pomístní označení ve svém názvu odrážejí.
Starý název Mejtko označoval polohu mezi Skuhří, Hůrkou
(v některých záznamech z 18. století zvanou též Kabeláčovou Hůr-
kou) a okraji Dolních Březek (dnes obory Březka). Ve svém mine-
ralogickém popisu z roku 1799 se o této lokaci zmiňuje také Fran-
tišek Ambrož Reuss.
Rybníky Velké a Malé Mejtko máme doložené na nejstarších
mapách tzv. I. vojenského mapování z dob kolem roku 1780 a až
do vzniku stabilního katastru v roce 1841 zůstávaly osamoceny.
Znamená to tedy, že Bahenský rybník vznikl až později.
Nad polohou zvanou Pekelce se nachází tzv. Markvartův rybník
a část polí a luk od Těptína k jeho hrázi se podle něj nazývala
K Markvardu/K Makvartu. Na základě způsobu, jakým byl rybník
vytvořen (tedy v místech starého mokřadu), lze se domnívat, že nále-
ží k nejstarším uměle vytvořeným vodním plochám v našem kraji.
V těch místech se totiž nacházela bažina, z níž se pak dral údolíčkem
potůček. Dnes tentýž potok protéká ještě rybníky Bahenským a Vel-
kým Mejtkem a v místech pod dnešním starým sídlištěm v Kameni-
ci, přibližně tam, kde se kdysi nacházely rybníky Hluboký a Volek
kamenické rybniční soustavy, se vlévá do Kosteleckého potoka. Dru-
hý potok odcházel z rybníčku v oboře Březky, vlévá se do Malého
Mejtka a pak svou cestu zakončí ve Velkém Mejtku.
Podívejme se ale ještě na Kostelecký rybník, z něhož Kostelecký
potok vytéká. Nachází se pod kosteleckou osadou od nepaměti
zvanou Kalifáč. Mimochodem právě Kalifáč je zmiňován i v legen-
dě o sv. Vojtěchu, která je spojována se vznikem Břevnovského
kláštera benediktinů. Původně rozloha rybníka nebyla tak velká,
jak je tomu nyní, neboť byl zvětšen až v první polovině 20. století.
K vytvoření nové hráze Kosteleckého rybníku posloužila hlína
z charakteristického věžovitého vrchu Hůrka. Původní stav se nám

zachoval na kresbě Karla Liebschera, zobrazující, jak vypadala
Hůrka a okolní krajina na konci 19. století. Po snížení vrcholku
Hůrky zde vznikl prostor, který byl několikrát využit jako přírodní
amfiteátr pro místní letní představení ochotnických spolků. Tím
bychom už ovšem přesáhli výseč našeho tématu.

Rybníčků a tůněk tu bývalo hodně
Ještě se podívejme na ostatní vodní plochy, kterým jsme se dosud
nevěnovali. Mělo to především několik důvodů. Pokud pomineme
zcela běžnou absenci písemných pramenů k jejich vzniku, tak
hlavním důvodem je skutečnost, že v našem kraji je malých ryb-
níčků a tůní velké množství. Většinou neměly ani název a nebyla
potřeba je jakkoliv odlišovat od ostatních, jelikož plnily pouze
svou hospodářskou úlohu napajedla pro dobytek u pastvišť, nádrže
v blízkosti stavení, zásobárny vody či protipožární nádrže. Napa-
jedla se nacházela například nad kamenickým dvorem v lučinách
Na Košíčku (k vrchu Štosov/Zaječí vrch), u zaniklé osady Olešo-
vice u Kamenického potoka apod.
V našem cyklu jsme se především věnovali rybníkům, které jsou
napájeny Kamenickým potokem nebo Kosteleckým potokem, či se
do něj vlévají. Rybníky mimo tyto toky je možné také sledovat na
mapách, ale i zde jsou rybníky staré, dnes již zaniklé. Na úpatí
hory Vlkové, u zaniklé vsi Pichotice, bývaly dva rybníky a figuru-
jí i v nejstarších soupisech z tereziánského období. Ještě v mezivá-
lečném období se do těchto rybníků chodívalo v letních měsících
běžně koupat.
Ale „Dlouhák“ čili Dlouhý rybník, který je nad Těptínem, bychom
v soupisech i mapách hledali marně. Ani na mapách stabilního
katastru není. Vše nasvědčuje tomu, že se jedná o velmi mladý ryb-
ník. Potůček, který z něj odvádí vodu (pod Těptínem do něj vtéká
ještě jiný potůček odvádějící vodu z rybníčků a požární nádrže), se
v údolí vlévá do Kamenického potoka.  
Tím naše procházka po zdejších rybnících končí, nikoliv však po
vodních dílech a tocích jako takových. Bez rybníků a potočin by
byl náš kraj značně chudý a kopce by se neměly v čem odrážet.
Škoda jen, že v ruchu moderní doby se zvuk bublavých potůčků
vůbec nenese tak jako kdysi. Jan Pišna

Prameny, potůčky a rybníky (6. díl)

Skuheř, Pekelce a Kostelec u Křížků

Pohled na Hůrku a Kostelec u Křížků na konci 19. století
(autor Karel Liebscher).
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OD OPRAVY CESTY KE VZNIKU 
OSADNÍHO VÝBORU SKUHEŘ

Dne 7. 6. 2014, za přítomnosti pana starosty Čermáka, proběhla
veřejná schůze občanů osady Skuheř, která dala podnět ke vzniku
zdejšího osadního výboru. Všichni navržení zástupci této kamenic-
ké osady, byli zastupitelstvem obce ve své funkci potvrzeni, a tak má
po vzoru dalších kamenických osad i Skuheř své předáky. 

Iniciativa vedoucí ke vzniku nového osadního výboru se nepozo-
rovaně zrodila v podzimním blátě loňského roku. Vydatnější deště
totiž jednu z nejklikatějších skuheřských ulic s příznačným názvem
Hadovitá mění na rochniště. Bez holin není radno vycházet a pěší
i řidiči musí počítat s prokluzováním nejen do zatáček. Tehdy tomu
však bylo naposledy. Několik obyvatel této ulice se totiž rozhodlo
věc změnit a pomoci si. Jak? Nejjistější pomoc hledej na konci své
ruky! Složíme se a uděláme brigádu. A co požádat o pomoc i obec?
Bylo příjemným překvapením, že obec svépomoc nejen uvítala, ale
i podpořila. Darovala na opravu cesty materiál, práce už byla na
osadnících. Výsledek nakonec vedl ke spokojenosti všech zúčastně-
ných. A protože se svépomoc v kombinaci s pomocí ze strany obce
osvědčila, vzplála jiskra v podobných aktivitách pokračovat na plat-
formě osadního výboru. Úkolu zažehnutý ohníček udržovat při živo-
tě se ochotně ujal Filip Grohmann, Vladimíra Benešová, Zuzana Kři-
vohlávková, Petr Musil, Přemysl Urbanec a Ivan Vladyka. Členové
skuheřského osadního výboru mají před sebou úkol zmapovat zájmy
místních občanů a v součinnosti s obcí Kamenice je realizovat. Jsou
ochotni tu být pro nás, obyvatele Skuhře. Bez nás to ale nepůjde.

z pověření osadního výboru Skuheř
Mgr. Veronika Zimmelová

Předprázdninové bilancování
Léto a s ním prázdniny se blíží mílovými kroky, všechny nás

čeká (alespoň chvilku) letní zahálka. My nejsme výjimkou, proto
i my o prázdninách zpomalíme, zahálet ale budeme jen zdánlivě.
Připravíme program hasičárny na podzimní měsíce, abychom vám
mohli nabídnout další zajímavá setkání a posezení v příjemném
a útulném prostředí. Taktéž se budeme intenzivně zabývat pláno-
váním podzimní výsadby ovocné aleje.

Hasičskou zbrojnici jsme po rekonstrukci slavnostně otevřeli 12.
října minulého roku jako vypiplaný plod soustředěného úsilí. Od
té doby opravdu ukázala, že je potřebná a žádaná. Splnila to, co
jsme si od ní slibovali. Poskytla komornější prostor pro setkávání
lidí, které spojují určitá témata či zájmy. Těší nás, že k nám do
hasičárny opakovaně váží cestu i lidé z okolí. Všechny akce, které
proběhly (divadélka pro děti, besedy, přednášky, vánoční a veliko-
noční tvoření), nás inspirovaly k dalšímu plánování a vymýšlení. 

O ovocné aleji uvažujeme, jak víte, již delší dobu. Všechno má
však svůj čas, který se letos na podzim – doufejme - naplní. Na
výsadbu stromů připravíme žádost o dotaci z nadace Partnerství.
Pokud budeme úspěšní a získáme prostředky na ovocnou alej tou-
to cestou, investujeme poté do ovocné aleje jen svou práci. Bude-
me tedy potřebovat podporu a šikovné ruce místních občanů, kte-
ří pomohou s výsadbou. Alej by měla vzniknout na obecním
pozemku, což je však v místních podmínkách a za stávajících
regulí, daných novým občanským zákoníkem, trochu problém.
Jako vždycky není nic jednoduché, ale pokud chceme něco pěkné-
ho vytvořit, nezbývá než se poprat s okolnostmi. V tom máme čet-
né zkušenosti. Tak nám (i sobě) držte palce! O vývoji situace bude-
me průběžně informovat.

Osadní výbor Všedobrovice a Štiřín

Oddechová zóna v Těptíně
Osadní výbor Těptín spolu s obecním úřadem dostaly od Státního

pozemkového úřadu do pronájmu pozemek č. 190/32. Tento poze-
mek se nachází zhruba naproti stávající hasičské zbrojnici a buduje
se jako oddechová zóna pro děti i dospělé. OÚ nám přispěje částkou,
jejíž konkrétní výše se bude odvíjet od použitých stavebních prvků a
osázení zelení. V oddechové zóně se vybudují prvky jako houpačka,
skluzavka, lavičky, pískoviště, pergola aj. Výroby těchto prvků se
ujme pan Josef Dvořák. K dispozici bude také malé ohniště a malý
plácek pro míčové hry. Vše bude oplocené a osázené dřevinami, dle
Vašich návrhů.  Rádi přivítáme všechny, kteří chtějí, aby Těptín dále
vzkvétal a byl útulný pro všechny občany a i pro návštěvníky, kteří
se sem budou rádi vracet.

Informace o brigádě – oddechová zóna budou dopředu zveřejněny
na info tabulích a webových stránkách Osadního výboru Těptín.

Všem Vám přeji krásné prázdniny, hodně sluníčka a zážitků.
Pavlína Hamouzová
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PODĚKOVÁNÍ ZA VÝSTAVU
OLEŠOVICE A STRUHAŘOV

V PROMĚNÁCH ČASU
Vážená paní učitelko Hartvichová,
navštívila jsem v průběhu posledních let postupně všechny výstavy

z dějin obce Kamenice, které jste se svými spolupracovníky připravila,
a v úctě se před Vámi všemi skláním.

Jsem si vědoma, že za všemi úspěšnými výsledky je velká odpověd-
nost, obětování volného času, ale také nadšení a radost z úspěchů.
V současné společnosti není mnoho takových nadšenců, kteří se skrom-
ně z vlastní iniciativy a hlavně nezištně věnují obohacování svých spo-
luobčanů kulturními a historickými poznatky. Vy patříte mezi ně
a z výpovědí návštěvníků Vašich akcí je zřejmé, že si Vás proto váží
a přejí Vám v další práci hodně zdaru a větší podpory ze všech stran.

Připojuji se k nim a přeji Vám zdraví a nezničitelný elán.
D.  Hladíková

Zveme vás na divadelní představení 
do Kulturního domu v Kamenici, 

30. září 2014 od 19:30 hodin

Každý den šťastný den! 
Svérázná komedie o tom, jak na

manželskou nudu.
Estonský dramatik, písničkář a herec Jann Tätt napsal svoji hru
Každý den šťastný den tak, aby se vymykala všem dosavad-
ním klišé o manželských hádkách a nevěrách.
Experiment s bigamií přináší řadu překvapivých a absurdních
situací, které vyplazují jazyk na konvenční morálku, vytoužené
štěstí však nepřinášejí. Spíš zvětšují zmatek a vedou ke krachu.
Komedie o lásce se promění ve frašku, ale kýčovitá jistě nebu-
de. Láska procházející manželstvím sice bublá a šumí jako opí-
jející šampaňské, ale dosavadním klišé se vysměje a jako tragé-
die neskončí!
OSOBY A OBSAZENÍ: 
Aneta: Bára Hrzánová Fred: Libor Jeník
Anna: Helena Lapčíková Manfred: Zbigniew Kalina

KC Kamenice ve spolupráci 
s Taneční školou Blanky Vášové   

pro Vás připravilo

Taneční kurzy pro dospělé
začátek podzimního kurzu

v pátek dne 17. 10. 2014 ve 20:10 hod.
v Kulturním domě Kamenice

kurzy jsou určeny pro
začátečníky a falešné

začátečníky
kurzy budou probíhat

vždy jednou za 14 dní, 
v pátek od 20:10 hod

cena za pár činí 3 400 Kč za 12 lekcí

Přihlášení je možné osobně v KC
nebo e-mailem na kckamenice@obeckamenice.cz

nejpozději do 17. 9. 2014
Další informace obdržíte na tel.: 323 672 643

chválí: 
■ odvážný zákrok Hany Kudrnáčové, kterým zachránila

z výpusti Hamerského rybníka 7 ohrožených káčátek; 
■ pracovníky technických služeb a členy SK Kamenice, kteří

se podíleli na přípravě a úklidu sportovního areálu před
KOH 2014.

Veřejné oko 
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V Kulturním domě v Kamenici se opět pískalo. V letoš-
ním roce se konal již 15. ročník soutěže žáků flétnového
kurzu. Jako každoročně své svěřence na soutěž pečlivě při-
pravila paní učitelka Zuzana Štichová a ti se jí odvděčili per-
fektním provedením vybraných skladeb.

Soutěž byla rozdělena do 4 kategorií. Komise složená
opět z členů souboru FLAUTI PICCOLLI udělovala
v každé z kategorií 1. -3. pořadí, všichni ostatní byli na mís-
tě čtvrtém. 

Kategorie A – hra pouze levou rukou g1-d2 
Umístění: 1. Nelly Sčotková, 2. Jan Višvarda (také cena

publika), 3. Adéla Šnebergová a Anděla Zítková, 4. Marek
Severa, Nelly Kotková, Veronika Jermanová. 

Kategorie B – mírně pokročilí, hra do c1
Umístění: 1. Natálka Miklasová (také cena publika),

2. Bára Mišonová, 3. Josefína Dudková, 4. Zuzana Ševčíko-
vá, Marcela Michaliková, David Baňour, Jakub Čermák,
Jakub Jedlička, Tobiáš Porteš, Kryštof Tamaši, Tobiáš
Majer.

Kategorie C – pokročilí, hra do g2+b1+fis1
Umístění: 1. Karolína Salamakha (také cena publika)

a Tatiana Stejskalová, 2. Kateřina Klajnová,3. Jana Zvárová,
4. Veronika Víšková, Petra Zvárová, Jan Rýznar.

Kategorie D – nejpokročilejší
Umístění: 1. Veronika Skružná, 2. Štěpánka Marcínová

(také cena publika), 3. Anna Teršl, 4. Agáta Lázeňská, Karo-
lína Lea Nováková, Kateřina Matoušková, Martin Šiler, Eli-
áš Porteš, Daniel Mišon, Teodor Jireš, Adam Čejna.

Každý ze soutěžících za svoje výkony dostal diplom
a malý dárek, ale určitě největší odměnou jim byl potlesk
všech posluchačů. Po prázdninách budou malí hudebníci
opět pokračovat ve svém hudebním snažení a určitě je dopl-
ní i noví zájemci o tento hudební nástroj. 

Kulturní centrum Kamenice

KAMENICKÉ 
PÍSKÁNÍ 2014
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PRO MILOVNÍKY KRIMI
Když spatříme jméno Jeffery

DEAVER, okamžitě se nám vybaví
nervy drásající thriller plný nečeka-
ných zvratů, které postaví na hlavu
veškeré naše detektivní dedukce, na
které jsme byli tak pyšní. Bylo by
ovšem nanejvýš nespravedlivé opome-
nout Deaverovy detektivní povídky,
které autor označuje za svou „literární
lásku“. A ze sbírky TAK TROCHU
ŠÍLENÍ autorská radost a invence pří-
mo čiší. Podobně jako v předchozích
Deaverových antologiích se i tentokrát
setkáváme s panoptikem barvitých
postav: pokřivenými asociály, zhrzenými partnery, zdánlivě uťáplými
agresory… Všichni aktéři si bezpochyby zaslouží nálepku, jakou jim
autor přidělil v samotném názvu. Ano jsou tak trochu šílení – což je
přesně ten důvod, proč si jejich příběhy vychutnáme jako skutečnou
krimilahůdku o třinácti chodech. A abychom nezapomněli: kdykoli
nabudete dojmu, že v dané povídce už bylo řečeno vše a žádné další
překvapení na vás nečeká, čtěte dál. Protože jedině tak zjistíte, jakou
hru s vámi hraje Jeffery Deaver tentokrát. Jaký zvrat si pro vás vyšet-
řil na poslední stránku nebo do posledního odstavce nebo do posled-
ního řádku…

PRO MLADÉ ČTENÁŘKY… 
…napsala oblíbená spisovatelka Lenka LANCZOVÁ knihu

DVAKRÁT DOSPĚLÁ.  Sympatická tmavovláska Dita Tomešová

není zrovna upejpavá stydlivka, která
by nesměle seděla v koutě, a tak díky
své povaze a především „prořízlé
puse“ nemá o průšvihy nouzi. Dosud
se jí z nich dařilo více či méně úspěš-
ně vymluvit, ovšem malér, který si
zavaří pár měsíců před maturitou,
zavání vyloučením. Aby mu předešla,
Dita volí přestup na gymnázium
v jiném městě. Zapadnout do kolekti-
vu těsně před koncem střední školy
není procházkou růžovým sadem,
vyjít s novými kantory jakbysmet –
a když se do toho zapojí ještě i nové
známosti, další problémy na sebe
nenechají dlouho čekat. Je přece
spousta kluků, kteří by podle Dity stá-
li za hřích, ať už hezounek Vilém, dealer Dalibor nebo Radek, hvěz-
da místního hokejového týmu, jenže… Jenže zdaleka ne každý stojí
za něco víc, natož za city!

Krásné prázdniny a zaslouženou dovolenou přeje všem svým čte-
nářům Bohumila Roubíčková 

knihovnice z Kamenice

Novinky z knihovny

PŮJČOVNÍ DOBA:
Pondělí 8 – 12 13 – 16 hod.
Úterý 12 – 16 hod.
Čtvrtek 8 – 12 13 – 18 hod 

Tel.: 323 671 048, e-mail: knihovna.kamenice@tiscali.cz

Kočovné divadélko Rózy Blechové v hasičárně podruhé
Loutkové představení pro děti s názvem O zakleté Apoleně bylo

poslední předprázdninovou akcí, kterou pořádal Osadní výbor Vše-
dobrovice a Štiřín ve spolupráci s loutkoherci a ochotnými rodiči
v budově bývalé hasičské zbrojnice ve Všedobrovicích. Ačkoliv
název je celkem nicneříkající, ukázalo se, že hra měla silný vzdělá-
vací motiv. Stručně provedla nadšeně spolupracující děti  význam-
nými momenty české historie. Ukázalo se, že i malé děti znají tako-
vé mezníky našich dějin, jakými jsou bitva na Bílé hoře, nebo 1.
světová válka. Představení dospělo k vrcholu, když vypravěčka pří-
běhu požádala rodiče, aby dětem k jejich nad-
cházejícímu svátku společně zazpívali Hašlero-
vu písničku Ať žije naše česká republika. Svou
výzvu nestihla zopakovat potřetí, když z publi-
ka vstaly první maminky... Seřadily se, dostaly
noty a text a zapěly tak, jako by píseň zpívaly
každý den. Zde nutno podotknout, že se nepři-

dal ani jeden mužský hlas. Tatínkové nesebrali dostatek odvahy ke
zpěvu. Ale nevadí, stejně se Všedobrovice nesmazatelně zapsaly do
paměti divadelníků, neboť se prý ještě nikdy nestalo, že by se někdy
někde někdo ke zpěvu finální písně přidal. Takže, smělé maminky,
voláme: Bravo!!!

Po skončení divadélka, které se hrálo pod širým nebem, nikdo
nespěchal domů. Děti běhaly po břehu rybníka, házely do vody
žabky, některé se zúčastnily výtvarné dílny. Rodiče klábosili, pro-
hlíželi dětské knížky, které zde byly k mání, a občerstvovali se

u stánku s domácím pečivem a s domácími
bylinkovými limonádami. 

Kdo s námi ve Všedobrovicích v sobotu 31.
května byl, dá nám za pravdu, že se odpoled-
ne vydařilo. Kdo nebyl, může se přijít příště
přesvědčit na vlastní oči.

Osadní výbor Všedobrovice a Štiřín

7-8 2014
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seznamte se …

O jaké hry vlastně jde?
Jeden z účastníků je popsal tak, že je to „něco mezi bojovkou a desko-

vou strategickou hrou“, a pokud dodám, že se skutečnými lidmi a ve sku-
tečném prostředí, tak to celkem sedí. Jde o hry pro rodinné týmy, které se
hrají v Praze a mají nějakou vazbu k dané lokalitě, např. Vyšehradské bit-
vy, Pravda a mýty Židovského města nebo Velká tramvajová honička. 

Dopředu u mých her příliš nevíte, do čeho jdete. Bližší pokyny jsou do
poslední chvíle tajné. Část instrukcí se dozvíte předem e-mailem, část na
srazu a část vyplyne až při hře samotné. Třeba musíte teprve zjistit, kde je
cíl hry a kam tedy máte vůbec dorazit. A i když má hra obvykle vítěze, si
užije si ji i skupina, která dorazí do cíle mezi posledními. 

Jak dlouho trvá jedna hra? 
Každá z her je trochu jiná, takže samotná doba mezi startem a cílem se

liší. Obvykle ale první účastníci zvládnou hru zhruba za hodinu. Těm, kte-
rým štěstí tolik nepřálo, může hra trvat i přes 2 hodiny. K tomu si ještě při-
počítejte nějaký časový prostor mezi srazem a startem a také mezi cílem
a vyhlášením výsledků hry. Takže pokud se chcete zúčastnit, je na akci tře-
ba si vyhradit půl dne. Znám ale také rodiny, které když dostanou první e-
mailové instrukce ke hře, tak si společně sednou, všechno si přečtou, tipu-
jí, o čem hra bude. Prostě to vezmou jako společnou aktivitu, která je baví
a spojuje. Někdy je součástí hry i drobná příprava. Tím nemyslím nastudo-
vání historie, to naopak vůbec potřeba není. Přípravou je například míněno
nakreslit hrací kartu, nalézt podle indicií místo srazu apod. A také prostu-
dovat pravidla. Na druhou stranu kdo se přípravě věnovat nechce nebo to
nestíhá, zvládne ji za deset minut.

Kdy to všechno začalo a proč ses do toho vůbec dala? 
Na počátku všeho byla snaha vymyslet nějakou zajímavou aktivitu pro mé

děti, které milovaly bojovky a dobrodružství. Mě ale postupně přestávalo
bavit jen schovávat lístečky s úkoly, chtěla jsem udělat větší hru v inspira-
tivním prostoru a s hlubším přínosem. Připravila jsem koncept, pravidla
a k tomu zorganizovala dvě desítky našich kamarádů jako dalších soutěží-
cích skupin, což bylo základním předpokladem pro to, aby se hra vůbec

Najít tu správnou aktivitu pro
volný čas, při které se zabaví
celá rodina, je někdy docela
oříšek. Jednou takovou aktivi-
tou jsou rodinné strategické
hry, které vymyslela Erika
Kováříková. Obyvatelka Stru-
hařova, orientační běžkyně,
maminka dvou dětí a nesmír-
ně „akční“ člověk. Sama jsem
se spolu se svojí rodinou
několika těchto her zúčastnila
a mohu potvrdit, že to je skvě-
lý zážitek. Promyšlené, záro-
veň tak akorát poučné a baví
se při nich společně děti
i dospělí.

Erika Kováříková: Vymýšlet a
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mohla uskutečnit. První hra měla
v roce 2007 pozitivní ohlas
a účastníci se hned pídili po tom,
kdy bude další. Tak se z této akce
stala listopadová tradice. Každý
rok přibývali další zájemci, ale
hra zůstávala jako soukromá akce
pro přímé známé naší rodiny.
Nové známé i známé našich zná-
mých jsem proto musela časem
kvůli kapacitě hry odmítat. 

Samozřejmě mě těšil zájem
o mé hry a postupně ve mně
uzrávala myšlenka nabídnout hru
širokému okruhu zájemců. Také
se postupem času změnilo mé
vnímání her. Původně šlo v pod-
statě jen o to, aby bylo trochu
dobrodružství, zajímavý prostor,
ze kterého si lidé něco zapamatu-
jí. Nyní se cíleně snažím postavit
hry tak, aby ukázaly českou kul-
turu a historii ve spojitosti
s daným tématem a propojovaly
určitou znalost s prožitkem na
konkrétním místě.

Časem se také ukázalo, že se
mi podvědomě podařilo propašovat do her to, co je mně osobně blíz-
ké, ale uvědomila jsem si to víc až v okamžiku, když mi to sdělovali
účastníci her. Třeba být venku, a to i když není zrovna nejlepší poča-
sí; trochu se hýbat; hrát fair play, i když se zrovna nikdo nedívá;
nevzdávat se a doufat ve štěstí (ve chvíli, kdy mě někdo obere o téměř
všechny karty, se objeví třeba něco, co mé šance při hře úplně obrátí).
Ale to hlavní co mé hry přináší, je prostor pro opravdu společnou
rodinnou činnost a komunikaci. 

Pro koho jsou hry určeny? 
Soutěží rodinné skupiny. Hra je vhodná pro všechny věkové katego-

rie, každý si ji užije ale trochu jinak. I předškolní děti jsou schopné se
do hry zapojit a mít svůj úkol v týmu. Záleží na zorganizování činností:
kdo nese mapku, kdo nějaké kartičky, kdo hlídá čas,
kdo vyhlíží ostatní soutěžící. Docela mě těší, když
mi účastníci říkají, že vytáhnout starší děti na pro-
cházku do Prahy se jim nedaří, ale mých her se
účastní rádi. Také máme řadu rodin, jejichž děti už
mezitím vyrostly, a přesto na hru rádi přijdou,
dokonce i se svým partnerem. Rozhodně se nene-
chte mýlit, že to je aktivita jen pro děti! 

Kolikátou hru už máš za sebou? 
Aktuálně mám k dispozici 7 samostatných

her, všechny se už hrály, některé opakovaně.
Nejnovější hra se jmenuje Probuzení mostu
a určitě vás napadne, o který most v Praze jde.
Je to trochu netypická hra, která se hraje v brz-
kou ranní hodinu, abychom se nemuseli proplé-
tat mezi turisty. Netypický je i počet účastníků.
Vzhledem k tomu, že se soutěží jen v „jedné uli-
ci“, ji může hrát méně lidí najednou než u jiných
her. Premiéra proběhla v červnu a všechno klap-
lo, vyšlo nám také slunečné počasí a myslím, že
si všichni hru opravdu užili.  

Tvoje hry se odehrávají v Praze?
Ano – ale vlastně mám ještě jednu hru, je to takový předchůdce her

v Praze: cyklohra po památkách, pomníčkách a kapličkách tady
v Kamenici a okolí! Tenkrát se jí zúčastnilo asi 10 rodin, možná by
bylo fajn ji zopakovat a třeba ještě vylepšit.

Jak se věci mají teď?
Teď se věci mají tak, že se můj koníček změnil na začínající pod-

nikání. Všechny stávající hry chci zpřístupnit širší veřejnosti, spou-
štím webové stránky. Dokončili jsme nové logo „neoHRÁno“, které
je samo vlastně rébusem.

Svůj projekt rodinných strategických her jsem letos v květnu
dokonce představila v soutěži začínajících podnikatelů Rozjezdy
roku pořádané T-Mobilem – a byla jsem úspěšná! Projekt se mnou
před porotou prezentovala dcera Maruška a to, čím jsme zapůsobily,
bylo kromě dobrého nápadu – to ostatně měla většina účastníků –
naše nadšení a zápal pro věc a také to, že náš projekt je smysluplná
aktivita podporující rodinu. V konkurenci za Středočeský kraj, kde se
představily tři desítky nejrůznějších projektů, jsme získaly nejen věc-
né ceny, ale hlavně zkušenosti a podporu do další činnosti.

Jak přicházejí nápady na hry? Z čeho čerpáš, co Tě inspiruje? 
Určitě to začíná výběrem lokality. Některá místa sama vybízí

k nějakému mottu. Tak například hra s názvem Vyšehradské bitvy je
spojena se starými pověstmi českými. Základní linie hry mě většinou
napadne celkem rychle, ale zraje déle. Zajdu do vybrané lokality,
dívám se kolem, přicházejí další nápady a drobnosti, které hru uděla-
jí zajímavější. A pak mě čeká spousta práce u počítače, kdy musím
celou hru sesadit, aby všechno do sebe zapadlo, znovu ověřit v teré-
nu a hlavně neudělat chybu, aby účastníci vůbec došli do cíle. 

A co plány do budoucna?
Plánů do budoucna by byla řada, ale všechno musí jít postupně.

Portfolio her se určitě bude postupně rozšiřovat. Také už mám
poptávku na firemní teambuilding, narozeninovou oslavu i uzavřenou
hru pro soukromou skupinu. Prostě dělám, co mě baví, a těší mě, že
mé nápady oslovují i ostatní a účastníci her se dlouhodobě vrací. Co
víc si člověk může přát? Lucie Moučková

organizovat hry mě baví
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Návrhy dětí pro naučné tabule tří biotopů v Kamenici: Bílá skála, Olešovice a Skuheř
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„Radime, vejš!“ 
aneb jak se žije žábám v okolí Kamenice

Tímto článkem navazuji na červnový Zpravo-
daj, ve kterém autorka příspěvku „Stav krajiny je
vždy odrazem stavu společnosti“ pokládá spou-
stu zajímavých a oprávněných otázek, avšak
nenastiňuje řešení ani na jednu z nich. Nejvíce
mě zaujala poznámka o ochraně obojživelníků
(citace z článku: „Že sice umíme chránit žáby
a čolky, ale vůbec neumíme chránit krajinu?“),
protože se osobně podílím na jejich ochraně tím,
že se snažím o zachování jejich přirozeného pro-
středí či osvětou dětí ze ZŠ Kamenice. Každému
rozumnému člověku je totiž jasné, že abychom
byli úspěšní v ochraně určitého druhu, je nejdů-
ležitější zachovat prostředí, ve kterém se daný
druh vyskytuje. Tím ochráníme nejen cílové
skupiny, ale i další druhy z říše rostlin, hub
a živočichů, a samozřejmě přirozenou krásu
okolí Kamenice pro nás i naše potomky.

Asi všichni si vybavíme legendární scénku
z filmu Na samotě u lesa, kdy pan Ladislav Smoljak předvádí hlas
samce kuňky obecné, neboli ohnivé, a nemůže správně „trefit“ výšku
hlasu. Žáby obývají svět mnohem déle než my, a proto se není čemu
divit, že dokázaly proniknout i do naší kultury – ať už ve jmenovaném
filmu, v pohádkách, v pranostikách, v architektuře a nezapomínejme
na gastronomii a lékařství. Žábám prostě patří dík.

Proč zrovna žáby? A proč je právě v Kamenici
chránit? 

Ze 13 druhů žab vyskytujících se na území Čes-
ké republiky se 8 druhů vyskytuje v okolí Kame-
nice! Divíte se? Když se kolem sebe podíváte,
uvidíte skvělé lokality, které splňují požadavky
obojživelníků pro úspěšnou reprodukci, hibernaci
(zimování) a celoroční aktivitu. Příkladem může
být např. Dlouhý rybník v Těptíně, Bahenský ryb-
ník ve Skuhři, tůň na Bílé skále, ve Skuhři či
v Olešovicích. Když porovnáte zmíněné lokality
(jedná se jen o zlomek vodních zdrojů v okolí
Kamenice), zjistíte, že se navzájem značně liší
např. ve velikosti, hloubce, pH vody, přítomnosti
ryb, vodní a okolní vegetace. Každý druh upřed-
nostňuje něco jiného a rozmanitost prostředí
poskytuje vhodné podmínky i pro tak vzácné dru-
hy žab, jakými jsou rosnička zelená či kuňka
ohnivá. Některé druhy jsou velice náročné, někte-

ré už méně a spokojí se i s dočasnou louží pro snesení snůšky. Takže
pokud budeme znát dostatečně život nejen žab a čolků, ulehčí nám to
čas i práci s ochranou lokality a zároveň se dokážeme vyvarovat zby-
tečných chyb, které by mohly nenávratně změnit ráz krajiny a navždy
umlčet koncertující žabí samce během letních večerů.

Lucie Žáčková, studentka PřF UK

Rosnička zelená, Skuheř 2014

Významné biotopy v našem okolí  
aneb co by měly vědět (nejen) děti 

Že máme v obci zajímavá místa, která slouží jako místo pro život
řady živočichů, mnohdy významných a ohrožených, se dozvěděly
děti některých tříd 2. stupně při zajímavé terénní exkurzi. Připravila
ji již podruhé ve spolupráci s učitelkami bývalá žačka naší ZŠ, nyní
studentka 5. ročníku oboru Zoologie na Přírodovědecké fakultě UK,
Lucie Žáčková. Seznámila děti se životem žab v tůni pod Bílou ská-
lou pod sídlištěm. Tato na první pohled bezvýznamná a pro někoho
nevzhledná bažina je plnohodnotným vodním biotopem s mnoha
vzájemně provázanými organismy – rostlinnými i živočišnými. 

Sem se každé jaro vrací několik desítek jedinců skokana hnědé-
ho a s postupným oteplováním i naše jediné stromové žáby, rosnič-
ky zelené. Můžete zde potkat i mnoho dalších zástupců ze skupiny
obojživelníků a plazů, takže jde o ideální místo k terénní výuce. Lek-
torka ocenila zájem žáků o obojživelníky a také jejich vědomosti
a názory. Prozradila mi, jak je ráda, že si děti už v tomto věku doká-
žou představit, co by mohla způsobit absence žab v prostředí a jaký
vliv by to mělo na přírodní rovnováhu, tudíž i na nás. 

Děti se tímto tématem dále zabývaly na hodinách výtvarné výcho-
vy, kde zpracovávaly návrhy pro naučné tabule, viz protější stránka..
Vybrané výtvory se skutečně stanou součástí tabulek, které budou
instalovány u jednotlivých rybníčků. Do budoucna by se některé tří-
dy mohly stát „patrony“ biotopů, pečovat o jejich okolí a chránit je
třeba i jen tím, že dokážou vysvětlit svému okolí, jaký mají význam.

Dětem, jejich vyučujícím a slečně lektorce děkujeme, obyvatele
Kamenice zveme k návštěvě jednotlivých biotopů, kde si na cedulích
budou moci přečíst podrobnější informace.

Bílá skála
Tůň Bílá skála se nachází u pěšiny spojující Kamenické sídliště se

Skuhří. Jedná se na první pohled o nenápadnou vodní plochu o cca
350 m2, která se skrývá za okolními vzrostlými stromy. 

Olešovice
Olešovická tůň se nachází u Benešovské silnice, pod Olivovou uli-

cí. Bohužel mnoho projíždějících si plete okolí se skládkou a s odkla-
dištěm pneumatik, a proto si málokdo všimne krás této lokality. 

Skuheř
Skuheřská tůň je velice nenápadnou vodní plochou, v zatáčce pod

silnicí vedoucí z Kamenice do Skuhře. Je součástí větších lučních
lad, která jsou odvodňována drobným potůčkem.

V současnosti je rybníček ohrožen nepovoleným zavážením zemi-
ny a sutí.

Pokud tyto lokality navštívíte a zahlédnete zde nějakého zajímavé-
ho živočicha či rostlinu, můžete nás kontaktovat na:
biodiverzita.kamenice@seznam.cz. Pokud v těchto lokalitách
odhalíte nějaký závažný zásah do přírodního prostředí, budeme rov-
něž rádi za upozornění. Pomůžete nám tak s monitoringem a ochra-
nou vzácných organismů v okolí Kamenice. Děkujeme.

Šárka Valášková , referent pro životní prostředí 
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V posledním měsíci toho školního roku si děti v lesním klubu uži-
ly letního počasí. Horka, která se blížila téměř ke 40°C, se dala pře-
žít pouze u vody nebo v hustém lese. Děti se naučily na mapě pozná-
vat hranice obcí, měst, krajů a států. A svou oblíbenou hračku před-
stavily svým kamarádům. Společně se pak rozloučily s pedagogy,
dětmi a rodiči při svatojánských ohních.

A co nás čeká o prázdninách? Ani nadcházející dva měsíce
nebudeme zahálet. Kromě přípravy a působení na příměstských
táborech se naši pedagogové budou účastnit Letní školy pro peda-
gogy lesních mateřských škol, kde budou sdílet své zkušenosti
a sbírat inspirace od pedagogů z jiných lesních školek. Plamínek
bude fungovat v omezeném čase, ale i přesto je možné se kdyko-
liv po předchozí domluvě přijít do školky podívat a případným

zájemcům o docházku ve školním roce 2014/2015 ukázat vše, co
je třeba.

Také budeme společně pracovat na školním vzdělávacím programu
lesního klubu a základní školy, jejíž otevření plánujeme na školní rok
2015/2016 a které nám sám doporučil pan starosta Pavel Čermák.
V současné chvíli jednáme s majitelem nemovitosti o vhodném objek-
tu v Těptíně. V následujících třech měsících nás tedy čeká i práce na
všech formálních věcech, které je třeba vyřešit do termínu podání na
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR, což je 30. 9. 2014.

Na závěr bychom chtěly poděkovat všem za přízeň v letošním
školním roce, přejeme příjemně prožité prázdniny a v září se opět
těšíme na viděnou. za Plamínek, Monika Matoušková

www.plaminek.info

O uzavření školního roku, příměstských táborech, letní
škole pedagogů lesních mateřských škol a přípravách na
další školní rok s koordinátorkou Devětsilu Mgr. Veroni-
kou Zimmelovou.

Máte za sebou další školní rok. Jaký byl?
K týmovému vyhodnocování se dostaneme až o prázdninách.

V tuto chvíli mohu mluvit jen za sebe. Mám radost z toho, že se daří
náš projekt čím dál více stabilizovat a pro-
fesionalizovat. Nejvíc mne ale těší, že ve
školce panují dobré vztahy napříč dětmi,
pedagogy i rodiči. Moc si vážím také otev-
řenosti kamenické komunity ke spolupráci
s naší školkou. Ráda bych tímto poděkova-
la všem místním institucím i jednotlivcům
za podporu.

Co plánujete na léto?
V plánu máme nejdřív odpočinek.

V týmu se pak s odstupem podíváme na
uplynulý školní rok. S ohledem na zpětné
vazby rodičů vyhodnotíme každý svou
práci, klíčové úkoly a práci organizace
jako celku. A než se pustíme do dalších
plánů, chystáme se načerpat inspiraci na
letní škole lesních mateřinek. O zkušenos-
ti se budeme dělit i s kolegy z Německa
a Rakouska. Po letní škole pořádáme
v zázemí naší školky příměstské tábory
a při nich už začnou přípravy na další

školní rok.
Je pravda, že rozšíříte provoz?
Ano. Od příštího školního roku budeme s dětmi pracovat 5 dnů

v týdnu. Rodiče, kteří už s námi mají zkušenost, si přáli, aby do škol-
ky mohly docházet i jejich mladší děti, a navíc přibylo i dost nových
zájemců. Moc si přeji, aby byli všichni v novém uspořádání spoko-
jeni. Držte nám palce!

Všem čtenářům přeji vydařené léto. www.devetsil.eu

LÉTO V KAMENICKÉ LESNÍ MATEŘINCE DEVĚTSIL

Prázdniny jsou tu
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA KAMENICE

Naplňujeme projekt Cesta k lepší budoucnosti
V rámci projektu Cesta k lepší budoucnosti byl tento školní rok

realizován volitelný předmět Reálie v anglickém jazyce. Výuka pro-
bíhala v 9. ročnících dvakrát týdně a účastnilo se jí 19 žáků. Cílem
předmětu bylo rozšíření slovní zásoby žáků a rozvoj komunikativ-
ních dovedností v anglickém jazyce při plnění úkolů dějepisného
a zeměpisného charakteru. Celoroční téma znělo „Historie a součas-
nost Kamenice“. Žáci za celý školní rok zpracovali 5 tématických
okruhů: Kamenice ve středověku, Kamenice v 19. a 20. století, Ring-
hofferové, Ringhofferova hrobka, Naučná stezka barona Ringhoffe-
ra. Ke každému okruhu vznikl informativní článek a sada zábavných
materiálů – úkolů pro žáky. Veškeré materiály žáci zpracovali elek-
tronicky a mohou být využity pro ostatní žáky jako doplňkové mate-
riály do výuky anglického jazyka, zeměpisu či dějepisu. Materiály
budou zároveň dány k dispozici obecnímu úřadu v Kamenici pro
potřeby obce. Kamila Šilerová, učitelka ZŠ

Žáci devátých tříd navštívili Londýn
V květnu se 21 žáků 9. tříd pod vedením p. učitele Kaláta a paní

učitelek Šilerové a Pikorové zúčastnilo týdenního poznávacího zájez-
du do Londýna. Učitelé připravili podle přání žáků bohatý a pestrý
program. Průvodci po Londýně se však stali sami žáci, kteří na zákla-
dě vypracovaných referátů seznámili ostatní s nejznámějšími památ-
kami. Součástí programu byl také jednodenní výlet do města Brigh-
ton na jižním pobřeží Anglie. Kamila Šilerová, učitelka ZŠ

Projekt „Velké a malé příběhy dějin“ letos končí
V letošním školním roce jsme ukončili projekt „Dějepis pro 21.

století“ - „Velké a malé příběhy dějin“, kterého jsme se zúčastnili již
třetím rokem s desítkou škol, převážně gymnázií, z celé republiky,
a jenž byl organizován Ústavem pro studium totalitních režimů
(ÚSTR) Praha. Zkušebně jsme se zúčastnili před čtyřmi lety i pří-
pravy na tento projekt. 

Letos vedli rozhovory se svými rodiči a prarodiči žáci 7. A.
Výsledkem byly nahrávky a písemné přepisy zajímavých rozhovo-
rů, které žáci prezentovali před svými spolužáky a doplnili je ukáz-
kami z rodinných alb a jiných dokumentů. Všichni zúčastnění hod-
notili projekt pozitivně. Mnohé práce jsou prezentovány i na webo-
vých stránkách ÚSTR, případně se mají využít ve výuce  a k bada-
telským účelům. Jeden z našich minulých projektů bude také
publikován mezi tzv. příklady dobré praxe ÚSTR Praha. Získané
zkušenosti a metodu orální historie chceme využívat v našem bádá-
ní a ve výuce dějepisu i v dalších letech.

Vlasta Hartvichová, učitelka ZŠ

Velký úspěch našich žáků
Na jaře proběhlo celostátní testování Scio žáků 5. tříd. Žáci naší

školy - Kateřina Čermáková a Ondřej Grundfest - dosáhli  v čes-
kém jazyku nejlepšího výsledku ve Středočeském kraji. Byli oceně-
ni titulem „Master of the Test“. Srdečně blahopřejeme.

Mediální skupina

Promítání animovaných filmů
V pondělí 23. 6. 2014 pořádal kroužek animace promítání animo-

vaných filmů. Byly to krátké filmy, které během tohoto školního roku
vytvořily děti pod vedením Moniky Plíhalové. Kdo měl zájem, mohl
si vyzkoušet, jak se animace vytváří. 

Pokud se chcete podívat na tyto animované filmy, jsou k vidění na
youtube, kde má kroužek svůj kanál, který najdete pod názvem
Kroužek animace na ZŠ Kamenice.

Monika Plíhalová vede na naší škole také výtvarný kroužek. 
Práce dětí z výtvarného kroužku najdete na webu pod adresou
vvkrouzek.webnode.cz.

Šárka Sušánková, vedoucí komunitního centra

Ročníkové práce byly na vysoké úrovni
10. června se konaly již tradiční obhajoby ročníkových prací žáků

devátých tříd. Letos však proběhly až v odpoledních hodinách a byli
na ně pozváni i rodiče. Jsme rádi, že hodnotící komise mohly kon-
statovat, že naprostá většina žáků zvládla jak písemnou práci, tak její
prezentaci na velmi dobré úrovni.  Z řady žáků 9. tříd, jejichž roční-
ková práce byla ohodnocena jako výborná, vybrali učitelé dokonce
4 žáky s prací pozoruhodnou svým obsahem i prezentací. Byli to
Nikola Málková, Sandra Newaldová, Jan Kožíšek a Karel Myš-
kovský a paní ředitelka je na akademie ocenila diplomem.

Mediální skupina
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Výuka angličtiny pro dospělé v ZŠ Kamenice
Angličtina pro začátečníky až pokročilé 
Lekce jsou 1,5 hodinové, probíhají v odpoledních až večerních hodi-

nách, cena je 2400 Kč za patnáct lekcí při počtu nejméně pěti studentů.
Informační schůzka bude ve čtvrtek 18. září 2014 od 18.00 hodin v učeb-
ně v přízemí staré budovy školy (vchod zvenku vedle hlavního vchodu).

Lektor: Mgr. Ludmila Hlinková, Dr. 

Angličtina pro začátečníky až pokročilé 
dopoledne s možností hlídání dětí 
Tato angličtina je určená pro maminky a tatínky na mateřské dovolené a

také pro ty, kdo mají dopoledne volno.
Lekce jsou 1 hodinové, probíhají v dopoledních hodinách podle dohody,

cena je 1900 Kč za patnáct lekcí při počtu nejméně pěti studentů.
Informační schůzka bude ve čtvrtek 18. září 2014 od 18.00 hodin

v učebně v přízemí staré budovy školy (vchod zvenku vedle hlavního
vchodu). Během schůzky bude zajištěno hlídání dětí.

Lektor: Mgr. Ludmila Hlinková, Dr.

Další informace získáte na telefonu 739 074 052 nebo na e-mailu krouz-
ky-zskamenice@email.cz.

Pro předškolní děti:
■ Školička – nahrazuje školku

dětem, které ji nemohou
navštěvovat, děti se budou
scházet jednou až dvakrát
týdně podle zájmu dopoled-
ne vždy na dvě hodiny
ve školní družině, školička
je určena pro děti ve věku 
3 - 5 let

■ Cvičíme s dětmi – cvičení
a hraní v tělocvičně pro malé
děti ve věku 2-4 let a jejich
doprovod

■ Gymnastika hrou (pro roční-
ky 2007 – 9)

■ Logopedie

Pro školní děti:
■ Angličtina pro žáky 1. – 2. tř.
■ Francouzština 
■ Příprava z ČJ a M na přijíma-

cí zkoušky pro žáky 9. tříd
■ Náprava poruch učení pro 

2.-5. tř.
■ Logopedie
■ Zobcová flétna
■ Sborový zpěv
■ Základy hry na bubny
■ Kroužek ručních prací
■ Hudebně dramatický kroužek
■ Míčové a pohybové hry pro

1. stupeň

■ Kroužek basketbalu 
pro 2.–5. tř.

■ Gymnastika hrou (pro roční-
ky 2007 – 9)

■ Volejbal pro žáky 2. stupně
■ Florbal pro žáky 2. stupně
■ Keramika
■ Výtvarný kroužek
■ Kroužek animace
■ Fotografický kroužek
■ Šachy pro žáky od 2. třídy
■ Scrabble od 4. třídy
■ eTwinning – kroužek pro

spolupráci a komunikaci
mezi žáky evropských škol,

práce na společných meziná-
rodních projektech

Všechny kroužky a kurzy
začínají na začátku října.

Bližší informace najdete
od poloviny září na škol-
ních webových stránkách
www.kameniceskola.cz
v části zájmová činnost
nebo na vývěskách 
ve škole.
E-mail: 
krouzky-
zskamenice@email.cz, 
tel: 739 074 052.

Na školní rok 2014/2015 
připravujeme tyto kroužky:

Týden her pro
nastávající prvňáčky

od pondělí 25. srpna do pátku
29. srpna 2014 

v Základní škole Kamenice
Komunitní centrum při Základní škole

Kamenice připravilo pro nastávající prvňáčky
pět dnů plných her, zpívání, malování a soutěží.

Cílem této akce, která není pro děti povinná,
je pomoci jim poznat nové kamarády, školní
prostředí a také hezky prožít poslední dny
prázdnin.

Děti povedou stejně jako minulý rok Tereza
Dvořáková (studentka VŠ obor pedagogika)
a Jan Koudela (student VŠ).

Každý den od 9.00 do 13.00 hod je připraven
pro děti pestrý program. Sraz je před školou.
Program obvykle probíhá v prostorách školní
knihovny a podle počasí i venku. V pátek je
připraveno rozloučení, na které jsou zváni
i rodiče.

S sebou: volné oblečení na ven podle počasí,
do batohu pláštěnku, láhev s pitím, svačinu
a bačkory.

Cena: 750,- Kč při počtu minimálně 10 dětí,
platba ráno před začátkem akce (všechny
pomůcky a hračky budou pro děti připraveny
ve škole). Může se přihlásit nejvíce 17 dětí.

Přihlašování: do 31. července 2014
na telefonu 739 074 052 nebo na e-mailové
adrese krouzky-zskamenice@email.cz
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Komunitní centrum při Základní škole v Kamenici Vás zve na

REGENERAČNÍ CVIČENÍ S PRVKY CVIČENÍ PILATES
od 10. září 2014 každou středu od 20:00 do 21:00 hod. v malé těloc-

vičně základní školy. Cvičení vede PhDr. Jaroslava Otáhalová.
Cvičení je v pomalém tempu a v doprovodu příjemné hudby. Uvolní-
te a procvičíte si při něm svaly a klouby celého těla.
Regenerační cvičení je určeno pro muže a ženy všech věkových kate-
gorií i s menšími zdravotními obtížemi.
Do školy se vchází hlavním vchodem.
S sebou si vezměte karimatku nebo deku a pohodlný cvičební úbor.
Obuv na cvičení není nutná. Cena za jedno cvičení je 60 Kč. 
Více informací získáte na tel: 739 074 052

Potřebujete naučit/doučit 
angličtinu nebo němčinu?

Nevíte si rady s cizojazyčnými
texty?

Překladatelka – tlumočnice nabízí:
VÝUKU / DOUČOVÁNÍ Aj - Nj

podle Vašich časových možností 
v Těptíně nebo s dojížděním k Vám

PŘEKLADY / TLUMOČENÍ Aj-Nj 
Kontakt: 323 673 889, 736 688 341



24

10. výročí kamenické mateřinky
Naše mateřská škola v Olešovicích má za sebou už 10 let od

zahájení provozu v nové budově ve tvaru parníku.
Na zahradní slavnosti, kterou jsme nachystali na čtvrtek 26. červ-

na, nastoupily všechny děti v námořnických tričkách a zazpívaly
tuhle písničku:

Na tom našem modrým parníku,
byly třídy plné diblíků, johoho.
Ti, co mají rádi zvířata,
říkají si přece koťata, johoho.
Beruškám, těm sluší puntíky,
ať jsou malý nebo veliký, johoho.
Když se ozve bum bum na vrata,
tak to na oběd jdou slůňata, johoho.
A tak končí naše písnička,
mávají vám všechna sluníčka, johoho!
Poté následoval bohatý program s Jiřím Helekalem, kouzelní-

kem, rozloučení s předškoláky a nechybělo samozřejmě ani občer-
stvení.

Všichni jsme si konec školního roku užili a těšíme se na dlouhé
letní prázdniny! Lenka Medřická, učitelka

Tiskařský šotek ve Zpravodaji 
V minulém čísle informovala paní učitelka kame-

nické mateřinky Helena Koubová o jarních akcích,
které se konaly pro děti v MŠ Kamenice. Bohužel
se část textu při tisku „ztratila“. Velmi se za to
omlouváme a chybu napravujeme alespoň výčtem
těch akcí mateřské školy, které se v červnovém
vydání Zpravodaje neobjevily: 
■ vystoupení cirkusu Adonis přímo ve školce

v Kamenici
■ návštěva mobilního planetária s pořadem Jak

měsíc putoval ke Slunci na návštěvu
■ hudební interaktivní pořad Jak Oskárek našel

petrklíč
■ loutkové představení tří klasických pohádek

Smolíček, Budulínek a Kůzlátka
■ veršovaná pohádka O rybářovi a rybce

Děkujeme za pochopení. vaše redakce

Základní škola Olešovice

Konec (školního roku)
Celý rok jsme se pilně učili a teď jsme se dočkali. Končí školní rok

2013/2014 a my se těšíme na prázdniny. Ale byl to velice příjemný
rok, neboť jsme prožili řadu zajímavých akcí, právě na doplnění uči-
va. Byly to exkurze do Ladova památníku v Hrusicích, na hvězdárnu
v Ondřejově, na Petřín v Praze, na zámek v Mělníku, do ZOO Praha
a líbil se nám i školní výlet do Mirákula v Milovicích. Nenudili jsme
se ani při různých besedách a výukových programech, např. s Policií
ČR, s Ekocentrem Říčany při projektu Řemeslo má zlaté dno. 

Akce byly zajišťovány našimi sponzory, takže pro nás nebyly nijak
nákladné. Plnili jsme také úkoly do Reycklohraní, takže teď za získa-
né body můžeme nakupovat. Zúčastnili jsme se soutěže ve sběru hli-
níku a soutěže ve sběru papíru, kde jsme obsadili ve Středočeském
kraji 2. místo.

Získali jsme i různá dobrá umístění ve výtvarných soutěžích
a v soutěži ekologické, takže to byl opravdu dobrý školní rok. Ten
jsme ukončili tradičně Jarní akademií, na niž nám přijela zazpívat
zpěvačka Heidi Janků. I vám přejeme krásné léto plné sluníčka
a hezkých chvil.

Poděkování
Chtěli bychom zde poděkovat všem sponzorům (a je jich naštěstí

dost), kteří s námi po celý školní rok spolupracovali a přispívali na
naše aktivity. Bez nich bychom tolik akcí nemohli absolvovat, proto si
jejich pomoci velmi vážíme. Děkujeme různým institucím, které
s námi spolupracují. Děkujeme zpěvačce Heidi Janků, která u nás
vystoupila na naši Jarní akademii.

Byli bychom rádi, kdybychom se s touto vstřícností setkávali
i v příštím školním roce. Žáci ZŠ Olešovice
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Soutěžní klání prvního ročníku Kamenických obecních her
v sobotu 21. června trvalo 10 hodin. Akce se zúčastnilo 7 týmů s cel-
kem 47 členy. Soutěžilo se v 11 disciplínách, přičemž fyzicky nej-
náročnější byl turnaj v míčových hrách, kdy družstva zápolila sou-
časně na 4 sportovištích (minikopaná, házená, nohejbal a volejbal).
V systému každý s každým to znamenalo celkem 84 sedmiminuto-
vých zápasů, tedy 24 zápasů pro každé družstvo! Další soutěže pak
proběhly v relativně rychlém sledu, takže poslední, divácky neja-
traktivnější, závod přes Hamerský rybník skončil půl hodiny před
časovým plánem.

V jednotlivých disciplínách zvítězily tyto týmy:
štafeta koloběžek Olešovice
minikopaná SK Kamenice
házená SK Kamenice
nohejbal SK Kamenice
volejbal SK Kamenice
přetahování lanem SK Kamenice
vrh kamenem Olešovice
štafeta hlavotočky Všedobrovice+Štiřín
střelba na koš Olešovice
jablkolov Všedobrovice+Štiřín
kanoe-sprint Nová Hospoda

Celkové pořadí týmů s bodovým ohodnocením 
je v následující tabulce:

SK Kamenice 55
Všedobrovice+Štiřín 55
Kamenice 50
Olešovice 46
Brtnice 46
Nová Hospoda 30
Těptín 26

Oceňuji nadšení a sportovní výkony všech týmů. Děkuji organizá-
torům a rozhodčím, zejména Pavle Veselé, Lucii a Danu Ševčíkovým,
Petru Salamachovi, Pavlu Boxanovi a Andree Vodešilové. Fotorepor-
táž z celého sportovního si budete moci prohlédnout na zářijové
výstavě Amatérská fotografie v Kulturním centru Kamenice. 

Věřím, že jsme zahájili novou tradici KOH a příští rok budou o
putovní pohár starosty soutěžit reprezentační týmy všech našich
osad.

Pavel Zítko, předseda SKK

Následující ráno po Kamenických obecních hrách, kterých jsem se
zúčastnil, jsem záhy zjistil, že se mnou něco není v pořádku. Celé
tělo mě bolelo snad více než před devíti lety, kdy jsem poprvé a zatím
naposledy absolvoval nejdelší trasu legendárního pochodu Praha-
Prčice, a to v délce 70 kilometrů. Dáme-li tu únavu svalů do turistic-
kého měřítka, tak jsem v podstatě díky sobotní účasti na 1. ročníku
KOH ušel ještě více, než je právě trasa z Prahy do Prčic. Můžete si
býti ale jisti, že ta nedělní únava se rozhodně dá vydržet a účast na
Kamenických obecních hrách stála za to. Pestrý sportovní program si
určitě všichni účastníci užili v přátelské atmosféře a v duchu fair-
play, kdy ani kvalitní sportovní výkony na sebe nenechaly dlouho
čekat. Pro organizátory to musela být velká práce připravit program
a dostat tolik disciplín do jednoho jediného dne a určitě jim patří
uznání a dík za odvedenou práci. Stejně tak jako rozhodčím, kteří
kromě čestného rozhodování i dobře radili, jak si počínat v rámci pra-
videl u jednotlivých soutěží. I když byli vítězové a poražení a soutě-
že se odehrávaly ve smyslu dosáhnout co nejlepšího výsledku, vítě-
zem byl v podstatě každý, kdo překonal sám sebe a den plný pohybu
si užil podle svého gusta. Nevěříte? Tak to jste srdečně zváni za rok
na 2. ročník Kamenických obecních her. Tomáš Marcín

Kamenické obecní hry 
očima soutěžícího

KOH 2014 v číslech Sportovní akademie
Součástí Kamenických obecních her byla i sportovní akademie pod

záštitou pana starosty Pavla Čermáka. Smyslem této akce bylo sezná-
mit děti a jejich rodiče s možnostmi volnočasových aktivit v oblasti
sportu v Kamenici. Ukázky ze své činnosti a svého umění všem
zúčastněným předvedly a celou akademii zahájily kamenické mažo-
retky, poté následovalo vystoupení malých judistů z Judo clubu Kyk-
lop a fotbalistů z SK Kamenice. Orientační běžci připravili pro děti
i jejich doprovod mapy a trasu v okolí sportovního areálu, jež dala
mnohým docela zabrat. Děti měly možnost vyzkoušet si nejen všech-
ny prezentované sporty, ale zároveň si i zasoutěžit, za což je čekala
zasloužená odměna a diplom. V mnoha případech se do soutěží
s vervou zapojili i rodiče a to je dobře, protože určitě není nad správ-
ný vzor a společně prožité chvíle. Na základě kladných ohlasů dětí
i jejich „dospěláků“ si troufáme konstatovat, že se akce vydařila
a svůj smysl naplnila. Děkujeme všem, kteří se na akademii podíleli
i těm, kteří ji navštívili a budeme se těšit na další společné akce. Za
tým organizátorů Markéta Kopecká



26

BABY mažoretky Hraběnky Kamenice se vypravily
na Národní šampionát mažoretek a twirlingu do Strakonic

Mažoretky hraběnky Kamenice
od září 2013 pilně soutěžily

a reprezentovaly obec Kamenici
Zde je shrnutí našich úspěchů za uplynulý školní rok

25. 1. 2014 vystoupení na Sportovním plese v obci Kamenice.

15. 2. 2014 vstoupení na Obecním plese v Kamenici. 

29. 3. 2014 soutěž O pohár ze zámku v Kolíně - sólo Karin Dvořáková
7. místo, duo Barbora a Tereza Švehlovy 6. místo, duo Tati-
ana a Julie Stejkalovy  5. místo a miniformace  Palkosková
Valerie, Dvořáková Karin, Dvořáková Johana, Stejskalová
Tatiana 3. místo. 

30. 3. 2014 soutěž Děti v akci v Praze MIMI hraběnky 1. místo, BABY
hraběnky 7. místo, Hraběnky 6. místo.

1. 5. 2014 soutěž Národního šampionátu mažoretek a twirlingu ČR
v Kamenici - MIMI hraběnky 3. místo, BABY hraběnky 2.
místo a Hraběnky 3. místo.

11. 5. 2014 soutěž O Postoloprtský střevíc - duo Tatiana a Julie Stejska-
lovi 8. místo, duo Barbora a Tereza Švehlovy 9. místo.

17. 5. 2014 vystoupení v obci Kamenice na Den rodiny.

24. 5. 2014 soutěž Chodovské berušky v Praze - MIMI hraběnky 2. mís-
to, BABY hraběnky 3. místo, Hraběnky 1. místo, duo Tati-
ana a Julie Stejskalovy 2. místo, duo Barbora a Tereza Šve-
hlovi  3.místo.

31.5. - 1. 6. 2014 Zemské kolo Národního šampionátu mažoretek a twirlingu
ČR ve Strakonicích - BABY hraběnky 8. místo.

16. 6. 2014 vystoupení na zahradní slavnosti v MŠ Sluníčko Želivec.

21. 6. 2014 vystoupení na KOH a sportovní akademii v Kamenici.

Jednalo se o Zemské kolo Čech, dvoudenní víkendovou akci 31.
5. a 1. 6. 2014. Bylo to poprvé, kdy se mažoretky z Kamenice pro-
bojovaly až do dalšího kola. Sobotní ráno bylo pro všechny nároč-
né. Autobusem jsme vyrazily směr Strakonice, dopoledne nás
čekalo ubytování v tělocvičně a po dobrém obědě jsme se začaly
řadit do slavnostního průvodu městem. Po přivítání všech mažore-
tek a vedoucích panem starostou se rozeběhla první soutěžní část:
Pochodové defilé. Počasí nám přálo, a tak jsme vše odpochodova-
ly suchou nohou. Déšť nás zastihl až při návratu zpět do našeho
přechodného domova - do tělocvičny, a tak naše týmové deštníky
byly užitečné. Večer jsme všichni za odměnu, za krásný pochod,
relaxovaly ve strakonickém bazénu. Před spánkem jsme se věno-
valy výběru hudby pro další sestavy.

V neděli ráno jsme se začaly chystat na druhou soutěžní část:
Pódiovou formaci s názvem EUROPARTY. Výkon byl opravdu
úžasný, popadané hůlky byly jen obrazem velké nervozity. Všechny
mažoretky si vystoupení nakonec užily a celé odpoledne sledovaly
sestavy dalších soutěžících skupin. Bylo opravdu na co se dívat, sou-
těžily pouze vybrané skupiny z celých Čech.

Umístění našich BABY mažoretek bylo na 8. místě z 12 soutěží-
cích. Bereme to jako velký úspěch a daly jsme si velké předsevzetí:
příští rok se posunout o pár příček nahoru a třeba se podívat i do
Poděbrad na Mistrovství České republiky. 

Celý víkend byl úžasný a nesl se opravdu v pohodové atmosféře
a bez zbytečných problémů. Maminky, které nás doprovázely, nám
byly velkou oporou a velkým překvapením se pro nás stalo i pár
nečekaných návštěvníků přímo z Kamenice. I příští rok se budeme
snažit dělat radost lidem a dobře reprezentovat obec .

Markéta Novotná

Výlet OÚ
V pátek 30. května zaměstnanci obce a obecního úřadu

vyrazili na jednodenní výlet do Jílového u Prahy. Pracovni-
ce Regionálního muzea nám připravila zajímavý itinerář.
Využili jsme ranní autobusové dopravní obslužnosti
z Kamenice do města Jílové u Prahy. První naše cesta vedla
na rozhlednu Pepř. Déšť přestal, dostavily se ještě lepší nála-
da a zároveň pěkný výhled do okolí. Následovaly poučné
prohlídky štoly sv. Josefa a sv. Antonína Paduánského. Pro-
vázel nás čilý senior Toníček, my jsme se očividně líbili
jemu a on nám, prohlídky se tak docela protáhly. V restau-
raci Troníček u Žampachu jsme dobře poobědvali a vraceli

jsme se ještě zajímavější cestou zpět do Jílového. Výlet jsme
zakončili prohlídkou muzea. Poučili jsme se a uvědomili
jsme si, jakou významnou lokalitu naleziště zlata máme
kousek od domova. Dýchla na nás historie, jak ve štolách,
tak v muzeu. V odpoledních hodinách nás autobus odvezl
zpět do Kamenice. „Teambuilding“ se vydařil. Jelikož
máme hezké české výrazy pro stmelení kolektivu, prohlou-
bení vztahů, zvýšení motivace, poopravím: společný výlet
se jako každoročně povedl.

Jana Havlíčková, OÚ Kamenice 
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Rizikové kácení stromů
pomocí horolezecké techniky

Zakládání a údržba zahrad

Sekání trávy, vertikutace...

731 160 030

www.zahradypittner.cz

VETERINÁRNÍ ORDINACE KAMENICE

Otevřeno: po - pá 15 – 18 hod.
sudé soboty 9 – 11 hod.

tel.: 607 631 554

www.veterinamenclova.cz

Jan Píbil – jednatel společnosti
Tel: 777 253 993
E-mail: jan.pibil@comstar-reality.cz
www.comstar-reality.cz

Prodej krásné zděné chaty
Kamenice, 50m2, pozemek
912 m2    Cena:  2 160 000 Kč

Pronájem restaurace/
komerční prostory Brodce,
Týnec nad Sázavou, 490m2

Cena: info v RK

Prodej stavebního pozemku
Kamenice, 1300 m2

Cena: 1 790 000 Kč

Prodej domu Velké Popovice,
pozemek 2031 m2, 
cena: 4.200.000 Kč

Sháníme pro své klienty:
– Rod. dům oblast Kamenice a okolí do 3 km do 7,5 mil. Kč
– Rod. dům Vestec-Jesenice
– Rod. dům oblast Kamenice a okolí do 3 km do 4 mil. Kč
– Byt Kamenice 3+kk. 3+1 do 2,5 mil. Kč
– Chatu Praha východ do 2,5 mil. Kč
– Pozemek  na výstavbu rod. domu Kamenice 

a okolí cca 3 km

Pokud by jste věděli, nebo tyto nemovitosti nabízeli 
neváhejte nás  prosím kontaktovat.

Nabízíme nemovitosti v zahraničí 
na Floridě, Řecku, Itálii  viz:
www.floridskereality.cz
www.italskereality.info
www.reckoreality.info

Prodej krásného RD 500 m2, Mokřany, Velké Popovice. 
Cena: 6 250 000 Kč

Prodej chaty Velké Popovice,
Cena: 1.790 000 Kč

ŘÁDKOVÁ INZERCE
■ Koupím byt v Kamenici, dispozičně od 2+kk do 3+1 s balko-

nem nebo lodžií, osobní vlastnictví, cena do 1.900.000,- Kč /pla-
tím hotově/. Telefon: 777 245 295.

Obchod PRO RADOST skončil 
V minulém čísle Zpravodaje jsme Vám představili obchod „PRO

RADOST“ Zuzany Pavlové. Bohužel z nejrůznějších důvodů se
paní podnikatelka nakonec rozhodla obchod zavřít, což se stalo
v podstatě ve stejném okamžiku, kdy červnový Zpravodaj již byl
v tiskárně. Proto se velmi omlouváme všem, koho jsme „navnadi-
li“ k návštěvě zmíněného obchůdku. redakce
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Jedinečná nabídka tohoto léta – 2 měsíce prázdnin s internetem od ABC Online

Nejvýhodnější a nejkvalitnější připojení k internetu v osadách  Všedobrovice, Štiřín a Petříkov.

Letní akce – připojte se k internetu v období od 1. 7. do 31. 8. 2014
a k novému tarifu dostanete prázdniny 2 měsíce od placení za internet.
Dejte vale pomalému a nekvalitnímu připojení od stávajícího operátora.

Přepněte na SuperNet z rychlostí 12 nebo 25Mbit/s od 420Kč měsíčně s DPH a k tomu získáte i pevnou tel. linku,
s vlastním číslem v ceně paušálu na rok zdarma a volejte třeba do USA za 1Kč/minutu.

Tato nabídka je platná i pro některé jiné lokality obce Kamenice, Velkých Popovic, Sulic a Kostelce u Křížků.
Pro informace volejte na infolinku ABC Online – 775 668 334

Heslo: Letní akce
Náklady na připojení klienta: 2 000Kč s DPH

Platí i pro firemní klienty.
Tato akce je platná s podpisem smlouvy na 12 měsíců.

ABC Online - Stanislav Kalaš
775 668 334 - kalas@abconline.cz
www.abconline.cz - www.teptin.info 
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VODA–TOPENÍ–PLYN

Tel.: 777 145 460
JARMILA VÁCLAVOVÁ

Želivec 245
tel.: 606 377 788

ZPROSTŘEDKOVÁNÍ PRODEJE
A PRONÁJMU NEMOVITOSTÍ

Odvoz fekálií 
vozem TATRA 10 m3

Objednávky 
na tel. čísle
776 795 294

Revize domovních ČOV
podle §59 

zákona o vodách.

se sídlem ve Vidovicích 32,
251 63 Strančice

PŘIJME 
DO JEDNOSMĚNNÉHO PROVOZU:

Pracovníka na pozici laborant 
POŽADAVKY: ÚSO V POTRAVINÁŘSKÉM OBORU,
SPOLEHLIVOST, ZODPOVĚDNOST

Kontaktní osoba: vedoucí odd. Ing. Karmazin, pevná linka
323 665 430 – 1, linka 121
Mobilní telefon 608 550 127, e-mail karmazin@bonavita.cz

DO NEPŘETRŽITÉHO PROVOZU:

Pracovníky na pozici 
obsluha balicí linky

POŽADAVKY: SPOLEHLIVOST, ZODPOVĚDNOST

Kontaktní osoba: vedoucí odd. p. Volák, 
pevná linka 323 665 430, linka 127   
Personální odd.: 323 665 430, linka 133 
e-mail volak@bonavita.cz

Telefonujte, přijďte se informovat, rádi Vám sdělíme
další podrobnosti.
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Knihu je možno zakoupit za 190 Kč
v Kulturním centru Kamenice,

Ringhofferovo nám. 434




